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“Благодарение на нашите 
упоритост и аргументи БсП 
спечели още една битка за 
доброто на хората. Парла-
ментът реши минималното 
трудово възнаграждение да 
бъде 50% от средната брутна 
заплата”, заяви лидерът на 
БсП корнелия нинова. тя 
припомни, че това е един от 

първите законопроекти, кои-
то левицата внесе още през 
октомври. “над 40 пъти по 
различни начини и проце-
дури правихме предложение 
законопроектът да бъде гле-
дан. винаги се намираше на-
чин той да бъде отхвърлен, 
но ние, упорито и убедени, 
че половин милион работе-

щи и особено работещи бе-
дни имат нужда от подкре-
па, го предлагахме отново”, 
подчерта нинова.

тя обясни, че към ок-
томври м.г. 50% от мини-
малната заплата са били 850 
лв. По груби изчисления и 
прогнози, сега увеличение-
то ще бъде между 100 и 150 

лв. “За съжаление, залата не 
прие повишението да стане 
от 1 юли. Причината е, че 
служебният кабинет не вне-
се бюджет и за 2023 г. няма 
разчети. Затова промяната 
ще се случи от 1 януари 2024 
г.”, поясни нинова.

Успяхме!
ОснОвната лихва ОтнОвО скОчи

БсП спечели още една
битка за хората
Благодарениенаусилиятанасоциалистите
минималнатазаплатащебъде50%отсредната
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Банковата система у нас е реализирала рекордна печалба през 
2022 г. - 2.1 млрд. лв., и то в година с рекордно ниски лихвени нива, 
съобщи БНБ. Печалбата е с 46,8% по-голяма.

лагодарение на упоритостта и 
аргументите на БсП народното съ-
брание най-накрая гласува мини-
малната работна заплата да стане 
50 на сто от средната за страната. 
това беше един от първите зако-
нопроекти, които левицата внесе 
още през октомври. и оттогава не 
спираше под всякаква форма да 
търси начин да постави в дневния 
ред на парламента жизненоважно-
то за стотици хиляди решение. 

над 40 пъти социалистите 
предложиха в краткия живот на 
48-ото народно събрание механи-
зъм за формиране на минималната 
заплата. същата, с която може да 
се купят основни храни. същата, 
която хвърля човек в бездната на 
мизерията, когато трябва да купи 
лекарства или да влезе в болница. 
то не бяха хватки, не бяха отла-
гания, не бяха имитации на подо-
брения и какви ли не врътки или 
отхвърляне на предложението. 

Защо? кому пречи?
Защо уж всички народни пред-

ставители са “за” по-добрия живот 
на хората преди изборите, а дейст-
вията на повечето показват обра-
тното, след като са избрани?

Дали не защитават интересите 
на шепа заинтересовани да не пла-
щат достатъчно за труда на работ-
ниците, да си спестят от осигуров-
ки, например?

не са ли работниците мнозин-
ството, което за пореден път ще 
отиде до урните?

Б

Аида ПАНИКЯН
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Хора с увреждания протестираха пред сградата на Регионалната здравна 
инспекция във Варна с искане за корекция в Наредбата за медицинска експертиза

вкадър

саЩ БлОкират 
кОсОвО за 
съвета 
на еврОПа

александър 
везенкОв 
Пак Блести 
в еврОлигата

500 000 
Британци
на ПрОтест

ЖалБите 
към стОличния 
ОмБудсман 
с двОен ръст

Снимкабта
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корнелиянинова:

геОрги геОргиев:
лиПсата на нОв
дърЖавен БюдЖет
затруднява ОБЩините
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Десетки хора с увреждания 
се събраха вчера отново пред 
Министерския съвет с искане 
за корекция в Наредбата за 
медицинска експертиза. Спо-
ред недоволните документът е 
причина много от тях да бъдат 
лишени от права. в него се по-
сочва, че едно водещо заболя-
ване се приема, а другите не се 
вземат под внимание и хората 
изпадат от системата на теЛк. 
Промените ще засегнат близо 
половин милион души, които 
получават инвалидна пенсия.

Хиляди от цяла България 
са заявили желанието си да са 
част от този протест, но пора-
ди невъзможността за осигу-
ряването на транспорт и зара-
ди това, че имат увреждания, 
не са могли да дойдат.

Протестиращите носеха 
плакати, на които са изброени 

исканията им от Министер-
ството на здравеопазването 
и НЗОк. един от тях гласи: 
“Нищо за нас без нас”.

Припомняме, че в началото 
на месеца хора с увреждания 
бяха излезли на протест с нас-
тояване да се гарантират по-
кратки срокове за издаване на 
решение на теЛк, а придру-
жаващите заболявания също 
да се вземат предвид към ос-
новното. тогава с тях се срещ-
на и здравният зам.-министър 
тома томов и ги увери, че се 
работи, за да може възможно 
най-бързо да се промени на-
редбата, така че да бъдат из-
пълнени техните искания. 

На протест излязоха и де-
сетки пловдивчани, които се 
събраха пред сградата на Реги-
оналната здравна инспекция. 
те призоваха държавата най-

после да чуе техните искания 
и да вземе мерки за облекчава-
не на положението им.

“Диабетик съм и имам по-
линевропатия. Средствата, ко-
ито получаваме от държавата, 
са нищожни. Има недостиг на 
инсулин и се принуждаваме 
да обикаляме аптеки, дока-
то го намерим. Разчитаме на 
роднини и приятели да ни го 
доставят от чужбина. Насто-
яваме държавата да изработи 
нормална наредба за хората с 
увреждания и да взима мерки 
да има медикаменти”, заяви 
Арто Симонян. Друг протес-
тиращ - каньо канев, който е 
прекарал инфаркт, добави, че 
е загубил работата си като шо-
фьор и се е наложило да чака 
половин година, докато излезе 
експертизата за заболяването 
му. Сега получавал 396 лева, 

а 200 лева дава за медикамен-
ти. “Непрекъснато намаляват 
процента инвалидност, режат 
ни парите, липсват лекарства. 
Явно някои хора искат просто 
да ни няма”, добави канев.

Протести се проведоха и в 
други градове в страната. вар-
ненци настояха да си получа-
ват пенсиите и лекарствата 

всеки месец. Сред исканията 
на хората са ритмично пода-
ване на медикаменти в търгов-
ската мрежа, актуализиране на 
“позитивния списък”. Протес-
тиращите настояха и за съгла-
суване на терапии за лечение 
с лекуващите специалисти, 
независимо от становището на 
експертния съвет.

Пловдивският апелативен съд потвърди вчера определението на 
първата инстанция, което спря вписването на община варна като 
акционер в доминираното от бизнесмена Георги Гергов дружество 
“Пълдин туринвест” АД.  вдигането на капитала оспори кметът на 
Пловдив Здравко Димитров като акционер в “Пълдин туринвест” и 
вписването на новите акции няма да се случи до произнасянето на 
съда по тази жалба по същество. Делото в Апелативния съд беше 
образувано по жалба на “Пълдин туринвест” АД срещу спирането 
на регистърното производство в Агенцията по вписванията за про-
мени в капитала за търговското дружество, въз основа на решения 
на извънредното общо събрание на акционерите, проведено на 9 
януари. в Окръжния съд текат две дела по казуса. Община Плов-
див, в качеството си на акционер, е предявила иск срещу “Пълдин 
туринвест” АД за отмяна на всички решения на извънредното общо 
събрание на акционерите на дружеството от 9 януари. в друго дело 
градската управа иска спиране на регистърното производство, мо-
тивирано от предмета на предявения иск по другото дело.

Апелативните съдии приемат, че жалбата на “Пълдин турин-
вест” АД е неоснователна. Определението им е окончателно.

Централната избирателна 
комисия вече е избрала варианта 
на дизайн на хартията, която ще 
се ползва за машините за гласу-
ване на предсрочните избори на 
втори април. Печатницата на 
БНБ е уведомена, а оттам вече 
предлагат и график за достав-
ката на ролките със защитена 
хартия, става ясно от проведе-
но заседание на комисията. “До 
15 март включително ще бъдат 
доставени 10 000 броя ролки. 
До 27 март включително - 10 
000 броя ролки. в случай, че до 
27 март ни бъдат доставени 20 

000 ролки, това ще е достатъчно 
всяка машина за гласуване да 
бъде оборудвана с по две ролки 
хартия. тъй като комплектова-
нето на машините продължава 
и в следващите дни, до 31 март 
включително, ще има възмож-
ност в секциите с повече избира-
тели да се постави и трета ролка 
хартия”, обясни зам.-председа-
телят на ЦИк емил войнов.

Печатницата ще изпрати мос-
три както на хартиената бюлети-
на, така и на тази, която ще се от-
печатва от машината. Мострите 
ще са със съответните защити.

ПГ “БСП за България” призова депутатите 
за експедитивна и открита обща парламентар-
на солидарност по повод правата на българи-
те в район тараклия в Молдова. в декларация 
Манол Генов посочи, че НС е било сезирано с 
писмо-настояване от председателя на район та-
раклия за подкрепа, но до момента не е имало 
общ парламентарен отклик.

Според социалистите опазването на този район 
е изключително важно за пълноценното упражня-
ване правата на българската общност в Молдова. 
От левицата настояха Молдова да вземе предвид 
културните, исторически и етнически особености 
на тараклийския район и да намери подход, чрез 
който да запази в цялост и разшири формата на 

самоуправление на бесарабските българи. 
Българската общност в Република Молдо-

ва наброява около 60 хил. души. 70 процента 
от населението на този район са българи по на-
ционалност. това е единственият район в стра-
ната, в който по-голяма част от населението е 
съставено от представители на национално 
малцинство. Освен това таракалийският район 
е единственият район извън България, където 
българите съставляват мнозинство, отбеляза 
Генов. той посочи, че тревогата на тараклий-
ските българи, е че те не са били включени в 
консултациите за административната рефор-
ма, с която тераклия се заличава като самос-
тоятелен район. 

СнимкаБТа

В Плевен бяха отбелязани 145 години развитие на пожарното дело. Пред сградата 
на Регионалната дирекция “Пожарна безопасност и защита на населението” се проведе 
тържествен водосвет, отслужен от плевенски свещеници. По повод годишнината 
награди бяха връчени на пожарникари от районните служби в областта

Хора с увреждания 
на протест заради 
медицинската експертиза
недоволнитенастояватизаактуализация
напозитивниясписък,катосе
възстановятопределенилекарства

Апелативният съд 
спря Георги Гергов  
за Пловдивския панаир

ЦИК избра хартията 
за машините за гласуванеБСП призова за солидарност в 

защита на българите в Тараклия
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усилията на бСП да бъде 
изработен устойчив механизъм 
за определяне на минималната 
заплата най-сетне успяха, въ-
преки че непосредствено след 
гласуването в НС почти всич-
ки парламентарно представени 
групи си приписаха успеха. 
От началото на 48-то Народно 
събрание левицата внесе това 
предложение над 40 пъти, но 
мнозинството все търсеше 
причини да го отхвърли. Пред-
ложението е представено още 
на 21 октомври 2022 г. 

Според приетите вчера про-
мени в кодекса на труда мини-
малната заплата ще се определя 
за следващата календарна годи-
на до 1 септември на текущата. 
тя трябва да е 50% от средната 
брутна заплата за страната за 
миналите 12 месеца, като в този 
период се включват последните 
две тримесечия на предходната 
и първите две на настоящата го-
дина. Минималната заплата за 
съответната календарна година 
не може да е по-ниска от пре-
дходната година.

ако предложението на бСП 

бе прието своевременно - през 
октомври 2022 г., минималната 
заплата сега можеше да е 850 
лева. лидерът на бСП кор-
нелия Нинова обясни, че към 
октомври м.г. 50% от средната 

заплата бяха около 850 лв., а 
по груби изчисления и прогно-
зи сега увеличението ще бъде 
между 100 и 150 лв. "За съжа-
ление, залата не прие това да 
стане от 1 юли т.г. Причината 

е, че служебният кабинет не 
внесе бюджет и за 2023 г. няма 
разчети. Залата прие това да се 
случи от 1 януари 2024 г. това 
е още една социална придобив-
ка и още една спечелена побе-

да за работниците, работещите 
бедни и техните семейства", 
каза лидерът на бСП.

в крайна сметка депутатите 
не приеха две от предложени-
ята на бСП: минималната за-
плата да е над 50% от средната 
брутна и промените да влязат в 
сила от 1 юли 2023 г.

За ДуМа председателят на 
парламентарната комисия по 
труда, социалната и демограф-
ската политика георги гьоков 
коментира: "ако беше прието 
предложението ни новият ме-
ханизъм да влезе в сила от 1 
юли 2023 г., увеличението на 
минималната заплата нямаше 
да е толкова драстично, както 
ще бъде от 1 януари 2024 г. 
това ще притесни сериозно ра-
ботодателите. ако увеличение-
то бе направено на две стъпки, 
щеше да е по-приемливо".

"Не бе прието и другото ни 
предложение - да се запише "не 
по-малко от 50% от средната 
брутна заплата". въпреки това, 
не мога да не отбележа, че 
бСП успя да спечели още една 
битка в полза на работниците 
благодарение на последовател-
ната си политика и на настой-
чивостта и постоянството си," 
заяви още гьоков.

бСП е против декла-
рацията за обявяването на 
гладомора за геноцид, за-
яви вчера депутатът от ле-
вицата борислав гуцанов в 
НС. "Много ми се искаше 
този парламент действи-
телно да се занимаваше със 
сериозните проблеми на 

страната и да защитаваме 
националните интереси на 
българия. Започнахте НС с 
гласуване на нова ескадри-
ла самолети, а първата не 
е пристигнала. Продължи-
хте с даване на оръжия за 
украйна под предлога, че 
ще се модернизира българ-

ската армия, което отпадна. 
и завършвате с гладомора. 
това ли бяха националните 
приоритети, не ви ли е не-
удобно?", обърна се гуца-
нов към депутатите.

"Отбелязахте годиш-
нина и отидохте да подне-
сете цветя на паметник на 

жертви, които са дадени 
от комунистическия ре-
жим. естествено, групата 
на бСП не влязохме дори 
в зала. Но забравихте да 
кажете, че на 1 февруари 
преди 80 години е започ-
нала най-голяма битка в 
историята на света - Ста-

линградската битка. Защо 
забравихте, че в тази битка 
загиват над 1 млн. души и 
че близо до това място, къ-
дето земята още е пропита 
с кръв, сега се дават отно-
во танкове и се води друга 
битка? и българия участ-
ва в даването на това оръ-

жие", продължи гуцанов. 
"Миналата седмица 

бСП поднесохме венци на 
загиналите от Холокоста. 
Но забравихте да кажете, 
че червената армия влиза 
в аушвиц и освобождава 
малкото останали живи 
там", отбеляза гуцанов. 

Паметник на помирението да бъде 
изграден във велико търново предлага 
Общинският съвет на бСП в писмо до 
кмета Даниел Панов. Желанието на со-
циалистите е във връзка с намеренията 
на комитета "Сава Муткуров", който 
обяви, че желае да бъде издигнат мону-
мент на жертвите на комунизма.

От бСП във велико търново опреде-
лят този акт като пореден повод за разде-
ление на обществото и се обявяват твър-
до против. Според тях това ще доведе до 
счупване на мостовете между поколения 
и огорчение сред хиляди великотърнов-
ци, работили за развитието на старата 
българска столица.

"С изграждането на подобен памет-
ник за пореден път ще бъдат огорчени 
поколения великотърновци, работили за 
развитието на старата българска столица 
десетилетия наред. Подобен монумент 
на практика ще отрече всичко постиг-
нато в нашия град от 9 септември 1944 
г. до 10 ноември 1989 г. Препратките и 

внушенията му с лека ръка ще хвърлят 
незаслужена сянка върху хиляди лично-
сти, градили велико търново през годи-
ните", пише в позиция на търновските 
социалисти.

"Желанието на комитет "Сава Мут-
куров" ще заклейми и историята на 
духовната столица на българия, която 
постига внушителен възход именно в де-
сетилетията на социализма. в същия пе-
риод е възстановена крепостта Царевец, 
издигната е Патриаршията, създаден е 
спектакълът "Звук и светлина". Построе-
ни са изложбените зали "рафаел Михай-
лов", Художествената галерия "борис 
Денев", Дворецът на културата и спорта 
"васил левски", вту "Свети кирил и 
Методий", съвременната база на Наци-
оналния военен университет, изградена 
е Самоводската чаршия в съвременния 
й вид, десетки училища, детски градини, 
здравни заведения, пътища, улици, пло-
щади и паркове", категорични са от бСП 
във велико търново. 

"Много се спекулира с тези въпроси 
кой с кого ще прави коалиция в следва-
щия парламент. говори се за евентуал-
на следизборна коалиция между герб, 
бСП и ДПС. това е чиста спекулация 
и е опорна точка на някои политически 
сили, за да се компрометира бСП на 
предстоящия вот в очите на твърдото 
си ядро от избиратели. категорично за-
явявам, че няма водени разговори в тази 
посока, дори няма такива нагласи - нито 
в ръководството на бСП, нито в самата 
партия, така че това са предизборни спе-
кулации", заяви депутатът от бСП геор-
ги гьоков в радиоинтервю.

По думите му която и формация да е 
първа политическа сила на следващите 
предсрочни парламентарни избори, ще 
й се наложи да разговаря с останалите 
партии. "в политиката има една макси-
ма - никога не казвай никога. разбира се, 
разговорите, които ще се водят с бСП 
след вота, ще водят до компромиси, но 
никога те няма да бъдат безпринципни 

и никога няма да отстъпим от нашите 
традиционни политики", категоричен е 
гьоков.

Очакванията му са бСП да се пред-
стави по-добре на 2 април и да вдигне 
резултата си. "излязохме от последното 
редовно правителство с неоспорими ре-
зултати в социалната сфера, в икономи-
ката, в земеделието, в туризма. всички 
министерства, които бяха в обхвата на 
бСП, няма от какво да се срамуват от по-
стиженията, напротив - можем да се гор-
деем с това, което свършихме", поясни 
гьоков. Според него всички партии от 
четворната коалиция се опитваха да си 
присвоят успехите в социалната сфера на 
предишните извънредни парламентарни 
избори. "в 48-то НС Пг на бСП беше 
най-отговорната, най-диалогичната и 
конструктивната, това го потвърди пре-
зидентът при връчване на третия мандат 
на бСП. това ме кара да бъда оптимист 
за представянето на бСП на предстоящи-
те избори", коментира гьоков.

ОкОнчателнО:

Минималната заплата 
ще бъде 50% от средната
Увеличениетощебъдеот2024г.

Хипотезите за коалиция 
ГЕРБ-БСП-ДПС били спекулации

Социалисти предлагат паметник 
на помирението във Велико Търново

БСП е против обявяването на Гладомора за геноцид
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През ден са били спасител-

ните акции в планините през 
януари. Според емил Нешев, 
директор на Планинската спа-

сителна служба към Бчк, е 
имало 16 акции от началото на 
2023 г., като повечето от тях са 
били тежки.

“Сериозни снеговалежи 
паднаха върху заледената 
снежна покривка от началото 
на януари. температурите във 
високите части на планини-

те са ниски - около минус 15 
градуса. ветровете са силни 
и създават условия, криещи 
огромни опасности. Не се под-

веждайте от това, че снегът не 
е много голям. това не озна-

чава сигурност. високо в пла-

нините съществува лавинна 
опасност”, предупреди той.

в ПСС работят с ниски за-

плати, а през миналата година 
субсидията е била намалена. 
Затова има риск да се изгубят 
част от щатните планински 
спасители, които са строго 
специализирани, високо ква-

лифицирани и трудно ще се 
намерят техни заместници. 
“За да се изгради един планин-

ски спасител се изисква много 
обучение и много работа на 

терен. Много е сложна ситуа-

цията”, коментира Нешев.  
Директорът на Планинска-

та спасителна служба към Бчк 
посочи, че в системата за въз-

душно спасяване, освен т.нар. 
въздушни линейки - HEMS, 
трябва да се включи и още 
една специфична дейност от 
въздуха - търсене и спасяване. 
“тя е различна от HEMS, изис-

ква различни машини, подход, 
различни качества на пилоти-

те и на техниката. България е 
единствената страна в еС, ко-

ято няма система за въздушно 
спасяване”, заяви директорът. 

разработваният в момента 
и предлаган от “информацион-

но обслужване” формат на ден-

тално пациентско досие ще до-

веде до хаос, предупредиха от 
Българския зъболекарски съюз 
(БЗС). Според тях ставащото 
е опасно за денталното здраве 
на пациентите, тъй като наци-

оналната здравна информаци-

онна система не е технически 
готова за приемане на данните 
и отчетите на денталните лека-

ри. От съюза настояват срокът 
за въвеждане на националната 

здравна информационна систе-

ма за денталните дейности да 
бъде предоговорен и да стар-

тира след подписване на анекс 
между БЗС и Националната 
здравноосигурителна каса.

От зъболекарския съюз 
разказаха, че от 2 г. работят с 
министерството за въвеждане 
на е-система за отчитане, но не 
получават никаква реакция и 
съдействие от “информацион-

но обслужване”, които трябва 
да изработят съответния со-

фтуерен продукт. 

Първият иск за разменените бебета вече е внесен в съда. това съ-

общиха от Софийския градски съд. Документите са внесени от адв. 
Стоян Стойков. Семейството, което той представлява, претендира 
обезщетение от болница “Шейново” в размер на 300 хил. лева. Мате-

риалите ще бъдат разпределени на съдия на случаен принцип. Преди 
дни бе оповестено, че семействата на разменените бебета трябва да 
платят по 12 000 лева, за да предявят иск в съда.

Случаят е от края на миналата година, когато стана ясно, че деца-

та на две родилки са били разменени. На 13 януари здравният минис-

тър асен Меджидиев изрази задоволство, че “този проблем е решен”, 
потвърждавайки, че бебетата са при биологичните им майки.

искът за 300 хиляди лева от семейството на едно от разме-

нените бебета е твърде висок, каза  юристът на болницата вили 
костадинова. 

  �
Деси ВЕЛЕВА

Повече от двойно са се увеличили 
жалбите при столичния омбудсман за 
последната година. Докато през 2021 
г. те са били едва 92, през миналата са 
нараснали до 206, съобщиха в годиш-

ния си отчет от институцията, оглавя-

вана от лилия Христова. 
Над две трети от жалбите са по-

стъпили по електронен път. Най-го-

лям дял имат сигналите, свързани 
с устройство на територията, които 
основно са възражения срещу плано-

ве за строежи и въвеждане на зелени 
платени зони за паркиране. Останали-

те жалби са за лошо административ-

но обслужване, за проблемни благо-

устройствени дейности и транспорт. 
Най-малко столичани се оплакват от 
въпроси, свързани с екологията и со-

циалните дейности на общината. 
Справката в отчета на столичния 

омбудсман показва още, че столичани 
имат често проблеми с канализацията 
на града, както и с опазването на зе-

лените площи или недобросъвестно 
отношение от медицински лица. 

Омбудсманът е установил, че око-

ло 10 на сто от жалбите са неоснова-

телни. При него пристигат и сигнали 
не по предназначение, които са на-

сочени срещу работата на “топло-

фикация София”, Центъра за градска 
мобилност и “Софийски имоти”. въ-

преки това от институцията са кон-

султирали хората и са ги насочили 
как да подходят в случаите. 

все пак има жалби, които не водят 
до успешен резултат, въпреки намеса-

та на инстуции. една от тях е свързана 
с необезопасен строеж в кв. “Мана-

стирски ливади” и липсата на тротоар 
до него, което ежедневно създава риск 
за преминаващите. въпреки редица 
сигнали мерки не се предприемат.

Обмдудсманът лилия Христова е 
пращала до отговорните институции 
и свои становища за липсата на ко-

муникация със столичани във връзка 
с предоставянето под наем и закупу-

ването на общински жилища, както 
и заради оплаквания от шумни и не-

приемливи прояви на абитуриенти на 
обществени места като храм-памет-

ника “Св. ал. Невски”.
Дейността на столичния омбуд-

сман е струвала на общината 140 000 
лева за миналата година, като ос-

новната част от парите са отишли за 
заплати на щатни лица и на външни 
сътрудници. 

През ден спасителни акции 
в планината през януари

Община "Тунджа" започна събирането на местни данъци  
и такси за 2023 г. От 30 януари всички собственици  
на имоти и на превозни средства в общината вече  
могат да заплатят задълженията си за тази година.  
Всички местни данъци остават без промяна

СнимкаТаняГлухчева

Кубинската посланичка Каридад Куето Милиан (в средата) поднесе букет пред бюст-
паметника на кубинския поет-революционер Хосе Марти в едноименната 57 детска градина 
в столичния квартал "Люлин" 5. По покана на директорката Емилия Караиванова (втората 
вляво) и в присъствието на приятели на Острова на свободата - председателката на 
"Асоциация за приятелство България-Куба" Тамара Такова и председателят на ГС на БАС 
Борис Цветков, децата показаха как от малки учат за родните и чуждите традиции

Внесоха в съда първия иск 
за разменените бебета

Зъболекари предупредиха за 
хаос с пациентското е-досие

Жалбите към столичния 
омбудсман с двоен ръст за година
Софиянцисеоплакватотзастрояването,увеличаването
назеленитезонииадминистративнотообслужване
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Служебното правителство е заделило 
малко над 776 млн. лв. за поддръжката 
на пътища, както и за строителството на 
нови. това обяви министърът на реги-
оналното развитие иван Шишков след 
вчерашното заседание на кабинета. За 
зимното почистване за януари и февруа-
ри са заделени почти 158 млн. лв., както 

и още около 150 млн. лв. за “големите и 
важни инфраструктурни обекти” в стра-
ната, които по думите му се строели “из-
ключително интензивно”.

Шишков поясни, че от въпросните 
над 776 млн. лв. с 438 млн. лв. ще бъдат 
платени задължения за ремонти на пъти-
ща, възлагани в периода 2020 - началото 

на 2021 г. (в края на третото правителство 
на Бойко Борисов), за които не са били 
осигурени необходимите средства и “това 
създаде напрежение между държавата и 
пътните фирми”. това ще бъде направено 
само за ремонтите, за които е установено, 
че са текущи, защото казусът с основните 
ремонти е останал за решаване в парла-
мента, отбеляза министърът.

По думите на Шишков осигурени 
са средства и за вече завършеното стро-
ителство и въведения в експлоатация 
участък от автомагистрала “Хемус” 
между Белокопитово и Буховци, който 
беше пуснат с над две години закъс-
нение. осигурени са пари и за един от 
лотовете на бъдещия скоростен път 
видин-Ботевград. Шишков обеща до 3 
месеца да бъде пуснат участък от око-
ло 7 километра. С част от сумата ще се 
финансира укрепването на свлачище 
при тунел “Железница” на магистрала 
“Струма”, като целта е движението в 
участъка да бъде пуснато в посока от 
Гърция към София до 3 месеца.

Българските братя от бан-
ковата сфера милен и Георги 
велчеви купиха швейцарския 
бизнес за търговия със стоки на 
руската VTB Bank PJSC (дру-
жество, чийто капитал е раз-
делен на прехвърляеми акции 
с еднаква стойност), като така 
отново отварят пътя пред ком-
панията, съобщи Bloomberg.

Придобиването на този 
бизнес от семейство велче-
ви идва, след като санкциите 
след инвазията на русия в ук-
райна затрудниха звеното на 
VTB Bank да обработва пла-
щания или да наема юриди-
ческо представителство, това 
последното означва най-общо 
възможност за “отбрана”, чрез 

адвокати, в съда.
в съобщението се отбелязва, 

че двамата велчеви преди това 
са работили съответно (ми-
лен и Георги) в Merrill Lynch и 
Morgan Stanley. По-късно ми-
лен велчев стана министър на 
финансите в правителството 
на Симеон Сакскобурготски, 
а след това пое представител-
ството за България на инвести-
ционното звено VTB Capital.

милен велчев е отказал да 
разкрие условията по сделката, 
но е посочил, че компанията 
ще оперира под ново име и с 
преразглеждане на взиманите 
решения.

През март 2022 г. стана из-
вестно, че европейското звено 

на VTB Bank Europe е обявено 
за продажба, след като друже-
ството майка, банка VTB Bank, 
влезе в санкционните списъци 
на еС - една от най-големите 
банки в русия, в която държа-
вата е най-големият акционер. 
Също през март пък СаЩ на-
ложиха санкции на десет чле-
нове на управителния съвет 
на VTB Bank. По-късно - през 
август с.г., Белгия замрази 
авоари на стойност 50,5 ми-
лиарда евро, принадлежащи 
на хора, компании и други 
юридически лица, на които 
са наложени финансови санк-
ции след руското нашествие в 
украйна, сред които именно 
VTB Bank.

 

 

 

 

 

 

 

 

Компенсациите заради високите 
цени на електроенергията про-

дължават до края на март, реши 
служебното правителство. От 
програмата ще се възползват 
около 633 хиляди небитови крайни 
клиенти на електрическа енергия, 
както и операторите на електроп-

реносната и електроразпредели-

телните мрежи за технологични-

те им разходи. Индикативният 
бюджет за удължената мярка е 
близо 330 милиона лева. Средства-

та ще бъдат осигурени от целе-

вите вноски, които задължените 
лица правят във фонда “Сигурност 
на електроенергийната система”. 
Компенсациите ще бъдат изплате-

ни до 30 юни тази година. 

Зърнената реколта в украйна може отново да намалее през 
2023 г. до 49,5 милиона тона от около 51 милиона тона, прогно-
зирани за цялата 2022 г., съобщи “ройтерс”, позовавайки се на 
“интерфакс”, която цитира изказване на заместник-министъра 
на икономиката Денис кудин.

украйна събра рекордните 86 милиона тона зърно през 2021 г., но 
нейният селскостопански сектор беше засегнат от войната, при която 
участъци от земя в източната, южната и северната част на страната 
бяха окупирани или увредени от военни действия.

кудин е цитиран да казва, че дори при по-малка реколта минис-
терството не вижда необходимост да ограничава износа на зърно, 
тъй като страната има достатъчно храна, за да покрие всички нужди.

украински земеделски производители заявиха тази седмица, 
че реколтата от зърно вероятно ще падне до 35 до 40 милиона 
тона през 2023 г., включвайки 12-15 милиона тона пшеница и 15-
17 милиона тона царевица. те посочиха, че ниското производ-
ство на пшеница може да доведе до известен недостиг на храни-
телно зърно за местна консумация, което потенциално да доведе 
до ограничения върху износа на хранителна пшеница.

украйна е изнесла почти 26,3 милиона тона зърно към 30 
януари през сезон 2022/23, което е спад от 37,9 милиона тона, 
изнесени през същия етап от предходния сезон, показаха данни-
те на министерството на земеделието тази седмица.

С 31% по-ниска цена на 
природния газ за февруари 
спрямо действащата за януари 
одобри вчера на закрито засе-
дание комисията за енергийно 
и водно регулиране (кевр), 
съобщиха от пресцентъра на 
регулатора. По-рано газовият 
доставчик “Булгаргаз” пред-
ложи също намаляване на це-
ната с 31%. тя е 124,35 лева/
мегаватчас (MWh), без акциз и 
ДДС. на тази цена “Булгаргаз” 
ще продава синьото гориво 
на крайните снабдители и на 
лица, на които е издадена ли-

цензия за производство и пре-
нос на топлинна енергия, съоб-
щиха от компанията. С оглед 
на утвърдената по-ниска цена 
комисията няма да предприе-
ме действия за повишаване на 
цените на топлинната енергия 
до края на отоплителния сезон 
и те се запазват на сегашните 
нива, заяви преди дни предсе-
дателят на кевр иван иванов. 

Газовата връзка със Сърбия 
трябва да е готова до октом-
ври, стана ясно по-рано вчера 
на церемония в костинброд, 
с която започна изграждането 

на връзката между двете стра-
ни и в която участваха сръб-
ският президент александър 
вучич и българският му коле-
га румен радев.

Церемонията се състоя че-
тири месеца след откриване-
то на друга връзка - с Гърция 
- и почти месец след като бе 
съобщено, че “Булгаргаз” ще 
има достъп до газопреносна-
та мрежа на турция. на нея 
София, Белград, “Булгартран-
сгаз” и изпълнителят “Гла-
вболгарстрой” потвърдиха 
ангажимента за завършване 

на проекта до октомври 2023 
г. Според изпълнителния ди-
ректор на “Булгартрансгаз” 
владимир малинов това е и 
срокът, в който интерконек-
торът може да бъде пуснат в 
експлоатация. Според него с 
проекти като разширението на 
хранилището в чирен и учас-
тието в терминала за втечнен 
природен газ в Гърция Бълга-
рия ще остане “стратегически 
партньор на Балканите”.

европейската комисия оказ-
ва финансова поддръжка на про-
екта. инструментът Connecting 

Europe, който работи за свърза-
ността на енергийните системи 
в европейския съюз, е отпуснал 
27 млн. евро на “Булгартран-
сгаз”, а общо за проекти от общ 
интерес са заделени 218 млн. 
евро. вучич, който говори след 
европейски представител и чу 
тези суми, изрази изненадата си 
от тях. “нашата част е 108 км, 
българската - 62... за пръв път 
получаваме повече финансира-
не”, отбеляза той. По думите му 
49 млн. са заделени за Сърбия от 
инструмента, 25 млн. - от евро-
пейската инвестиционна банка.

С 31 процента  
поевтинява 
природният газ
ВръзкатасъсСърбиятрябвадаеготовадооктомври

В Украйна очакват 
по-малка зърнена реколта

Братята Велчеви купиха 
швейцарско поделение 
на руската VTB Bank

Компенсациите 
за скъпия ток - 
до края на март

Властта даде 438 милиона лева за пътните 
фирми, ремонтирали по времето на ГЕРБ
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За пети пореден месец БнБ опреде-
ли по-висок основен лихвен процент. За 
февруари той ще бъде 1,82% или с 0,4% 
повече спрямо януари. това е и най-висо-

кото му равнище от юли 2009 г. По закон 
Централната банка не може да вдига или 
сваля основния лихвен процент, а може 
единствено да го определя върху осно-

вата на средната лихва, постигната при 
реално сключените сделки на пазара.

Банковата система е реализирала ре-
кордна печалба през 2022 г. - 2,1 млрд. 
лв., и то през година с рекордно ниски 
лихвени нива, съобщи междувременно 
БнБ. Печалбата за миналата година  е с 
663 млн. лв. (46,8%) повече спрямо пре-
дходната година, когато трезорите спече-
лиха  1,4 млрд. лв. Според статистиката, 
след влизането на България в евросъ-
юза, годините с най-високи печалби на 
банковата печалба са 2008 г.- 1,39 млрд. 
лв., 2018 г. -1,68 млрд. лв., 2019 г. - 1,66 
млрд. лв., както и 2021 г. - 1,4 млрд. лв. 
основен принос за рекордния финансов 
резултат на банките имат спестителите, 
които практически бяха на загуба от под-
държането на пари по влоговете си. През 
първата половина на годината средната 
лихва по влоговете на фирмите беше 
отрицателна - до -0,5%. За гражданите 
лихвите бяха нулеви, а допълнителните 
такси по сметките на практика водеха до 

отрицателна доходност при 15,3% сред-
ногодишна инфлация за 2022 г.

Поради факта, че почти не плащаха 
лихви на депозитите, банките у нас са ре-
ализирали нетен доход от лихви в размер 
на 3,2 млрд. лв., което е с 470 млн. лв. 
(17%) повече в сравнение с предходна-
та година. Другото основно перо, което 
има принос към печалбата, е нетният до-
ход от такси и комисиони. той нараства 
със 189 млн. лв. (15,2%) до 1,4 млрд. лв. 
в края на 2022 г.

най-внушителна печалба през 2022 г. 
е реализирала най-голямата банка у нас - 
Банка ДСк. тя е завършила годината на 
плюс 567 млн. лв., което е значителен ръст 
спрямо 393 млн. лв. през 2021 г. уникре-
дит Булбанк също отчита солиден ръст на 
печалбата, от 314 млн. лв. през 2021 г. до 
466 млн. лв. през 2022 г. най-впечатляващ 
обаче е ръстът във финансовия резултат 
на една от по-малките банки у нас - ти Би 
ай Банк, която за една година е увеличи-
ла печалбата си от 27 млн. лв. на 126 млн. 
лв., с което се доближава до резултата на 
бившата райфайзенбанк, сега квС Банк - 
134 млн. лв. Държавната Българска банка 
за развитие, която през 2021 г. излезе на 
солидна загуба от 69 млн. лв., през 2022 
г. е подобрила финансовия си резултат до 
плюс 36 млн. лв.

все още няма информация каква част 
от печалбата на банките ще бъде изне-
сена зад граница, защото най-големите 
финансови институции у нас са с чужда 
собственост. възможно е БнБ да прину-
ди трезорите да задържат у нас поне част 
от положителния си финансов резултат.

Хазната завърши годината с дефи-
цит от над 1 милиард и 347 милиона 
лева на касова основа, сочат данни-
те на министерството на финансите. 
Според европейската методология 
това прави около 2,9% от брутния 
вътрешен продукт, с което страната 
покрива този критерий за присъеди-
няване към еврозоната.

Според финансовото министер-
ство постигнатият бюджетен дефи-
цит според европейската методоло-
гия дава “стабилна перспектива” за 
оценката за конвергенция в доклада 
на ек и еЦБ в хода на процеса на 
присъединяване на България към ев-
розоната.

Прави впечатление, че въпреки 
високата инфлация постъпленията от 

ДДС и акциз са по-ниски от планира-
ните и се доближават до предложено-
то от министерството ниво през юни, 
когато започна работата по актуализа-
цията на бюджета за миналата година. 
След това обаче депутатите увеличи-
ха предложеното ниво със 760 мили-
она лева, което целеше да обезпечи 
допълнително заложените разходи. 
Постъпленията от акцизи също са по-
ниски, тъй като така и не се стигна до 
ръст на акциза при тютюневите изде-
лия. във фискалния резерв към края 
на годината има 13,4 млрд. лв.

Първите прогнози за януари са 
за месечен излишък от 470 милиона 
лева, което е наполовина по-малко 
спрямо постигнатото през януари ми-
налата година. 

България има второто 
най-ниско съотношение 
на държавно-гарантиран 
дълг към размер на ико-
номиката в европейския 
съюз. това показват да-
нните на “евростат” за 
2021 г. от там посочват, 
че държавните гаранции 
са най-често използва-
ните инструменти при 
осигуряване на финанси-
ране за различни компа-
нии, като други вариан-
ти включват залагането 
на активи.

Данните показват, че 
под 1% от БвП на Бълга-
рия е размерът на даде-
ните държавни гаранции, 
като той е на подобно 
нива в ирландия (1 мяс-

то по най-ниско ниво на 
съотношението държав-
но-гарантиран дълг към 
БвП), чехия (3 място) и 
Словакия (4 място).

През 2021 г. най-ви-
сокият общ процент на 
държавни гаранции е 
регистриран в Германия 
(17,3% от БвП), австрия 
(17%), Финландия (17%), 
италия (16%) и Франция 
(15,2%).

Държавно-гаранти-
раните заеми в голяма-
та си част в България са 
дадени на компании под 
контрола на правител-
ството и най-често те са 
в енергийния сектор.

нивото на задъл-
женията на публични-

те предприятия, извън 
държавното управление, 
през 2021 г. варира в 
широки граници в дър-
жавите-членки на еС. 
Значителни задължения 
са регистрирани в Гър-
ция (163% от БвП) пред 
нидерландия (99,1%), 
Германия (94,9%), Люк-
сембург (73,5%) и Фран-
ция (70,2%). За разли-
ка от тях в Словакия е 
3,6%, следвана от ис-
пания - 5,6%, румъния 
- 8,3%, Хърватия - 9,1%, 
Литва - 10% и България 
- 11,6%, са регистрирани 
най-ниските задължения 
на публичните компании 
като процент от БвП.

След като “виваком” и 
“Йетел” обявиха, че ще ак-
туализират цените си заради 
общото поскъпване, и трети-
ят телеком - а1, съобщи, че 
ще “индексира” тарифите си. 
това ще се случи от 1 март. а1 
е избрал странен модел за ин-
дексация, при който поскъпва-
нето ще е по-чувствително за 
масовите планове, а за абона-
тите с по-големи портфейли 
ще е символично. За клиенти-
те с месечни такси между 7 и 
25 лева увеличението ще е с 
15,3% - точно колкото е обя-
веният от нСи индекс на на-
растване на потребителските 
цени за 2022 г. За всички по-
требители с месечни такси над 
25 лева обаче индексацията ще 
е една и съща - с 2 лева отгоре. 
тези две “ставки” - 15,3% за 
планове до 25 лева и 2 лева за 
по-високите, ще се прилагат и 

за бизнес клиентите. 
така, ако абонаментът сега 

е 24 лв., след индексацията с 
15,3% месечната сметка ще се 
увеличи с 3,60 лв. ако клиентът 
обаче е на план за 30, 45 или по-
вече лева, отгоре ще се добавят 
2 лева. При месечна такса при-
мерно 56 лв. тези 2 лева означа-
ват под 4% увеличение. от ком-
панията не дават разяснения 
защо са избрали този модел.

а1 съобщава, че няма да 
вдига цените за хората в не-
равностойно положение. не 
се предвижда поскъпване и за 
клиентите с месечни такси до 7 
лева, както и за предплатените 
услуги.

компанията обяснява, че се 
налага да актуализира тарифите 
си заради нарасналите разходи 
и големите инвестиции. Същи-
те аргументи изтъкнаха от “ви-
ваком” и “Йетел”.

Основната лихва у нас 
отново се повишава
Банкитеотчетохарекорднапечалбаот2,1млрд.лв.

Годината завърши 
с 1,347 млрд. лв. 
дефицит, под 3% от БВП

Държавните ни компании - в топ 
5 по най-ниски задължения в ЕС

СнимкаЕмилиякоСтадинова

И третият телеком 
вдига цените
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Здравни служители протестираха в северния испански град Памплона, област Навара, 
в защита на общественото здравеопазване и срещу приватизацията му. “Да възродим 
здравната система на Навара”, настояха протестиращите

снимкибта

Близо 200 000 учители в 
англия и уелс излязоха на 
първата си национална стач-

ка от 2016 г. насам, общо 
около 500 000 работници от 
различни обществени секто-

ри стачкуваха заради ниското 
заплащане. координирани 
действия предприеха учите-

ли, преподаватели в универ-

ситети, машинисти, шофьори 
на автобуси, гранична поли-

ция и редови държавни слу-

жители. 
Министрите бяха обвине-

ни, че “мамят обществото” и 
блокират всякакви стъпки за 

споразумение със синдикати-

те, защитаващи правата на ра-

ботещите в здравеопазването 
и транспорта. Първи февруа-

ри вероятно ще се превърне 
в деня с най-сериозното на-

рушение на ритъма на живот 
на Острова. Министърът на 
образоването Джилиън кий-

гън заяви, че стачката ще 
породи голяма несигурност 
за родителите и ще се отрази 
негативно на образованието 
на децата. 

тази седмица няма стачки 
на работници в здравепозва-

нето, но такива са планирани 

за следващата. На 6 и 7 фев-

руари ще стачкуват медицин-

ските сестри, на 6 февруари 
- Бърза помощ, а на 7 февруа-

ри - физиотерапевтите и аку-

шерките.
във франция близо 1,3 

милиона души участваха в 
провените във вторник на-

ционални протести срещу 
плановете за реформа в пен-

сионната система, съобщиха 
властите.

Според вътрешното ми-

нистерството 87 000 души 
са се включили в демонстра-

цията в Париж. По данни на 

профсъюзите обаче само в 
столицата са протестирали 
500 000. За сравнение - в пър-

вите национални протести 
срещу промените в пенсион-

ната система, свикани на 19 
януари, са участвали 1,12 ми-

лиона души в цялата страна, 
в това число 80 000 в Париж, 
показват данните на минис-

терството. На обща прескон-

ференция представители на 
профсъюзите обявиха, че за 7 
и 11 февруари планират нови 
стачки и демонстрации.

Коментар на стр. 9

Протести на половин
милион британци
стотицихилядифранцузидемонстрираха
срещупенсионнатареформа

Общински служители разчистват 
заледена алея в Джонсбъроу, щата 
Арканзас. Зимните студове взеха 
жертва при катастрофа заради 
заледени пътища в щата Тексас. 
Над 1700 полета бяха отменени

“Осъждаме нападението в Охрид, също както направиха 
и властите в Скопие”, заяви първият дипломат на еС Жозеп 
Борел, който прие в Брюксел външния министър на Северна 
Македония Буяр Османи. 

“уверен съм, че виновните (за нападението над Христи-

ян Пендиков - б.р.) ще бъдат изправени пред правосъдието”, 
добави той. “Същевременно чуваме неприемливи изказва-

ния от политици националисти, с които се насажда омраза и 
се подстрекава към насилие. това може само да задълбочи 
напрежението и не допринася за духа на добросъседство”, 
заяви Борел.

Жозеп Борел осъди
побоя над Пендиков

испанският премиер Педро Санчес обяви, че е по-

стигнато споразумение със синдикатите за увеличение 
на минималната заплата в страната до 1080 евро. в мо-

мента тя е 1000 евро, но с 14 плащания годишно. 
“Предстои ново увеличение на минималната заплата 

с 8 на сто до 1080 евро. искам испанците да знаят, че 
това е само началото на борбата ни за подобряване ус-

ловията на труд на работещите и постигане на по-спра-

ведливо разпределение”, заяви социалистът Санчес. той 
отчете намаляването на покупателната способност на 
населението.

Испания повишава 
минималната заплата

СаЩ са призовали някои членове 
на Съвета на европа да попречат на 
влизането на косово в тази организа-

ция, докато Прищина не промени по-

зицията си за формирането на Съюз 
на сръбските общини, съобщи евро-

нюз. тази позиция на Съединените 
щати е съгласувана с италия, фран-

ция и Германия, чиито правителства 
са получили ноти със съответния 
призив. През май 2022 г. косовските 

власти подадоха молба за членство в 
Съвета на европа.

Посланикът на СаЩ в косово 
призова Прищина да продължи с 
формирането на Съюз на сръбските 
общини и да помогне за сключването 
на мирно споразумение със Сърбия 
чрез посредничеството на еС, пре-

дадоха агенциите. Джефри Ховение 
заяви, че СаЩ очакват косово да из-

пълни своите задължения, описвайки 

формирането на Съюз на сръбски-

те общини като “критично, важно и 
спешно”.

На среща в посолството на СаЩ в 
Прищина с участието на представите-

ли на правителството и гражданското 
общество бе изтъкнато, че диалогът 
със Сърбия е от голямо значение и 
Съюзът на общините с преобладава-

що сръбско население трябва да по-

лучи свой статут, пише в. “Данас”.

САЩ стопират Косово за Съвета на Европа

В Кипър велосипедистите 
задължително с каски

В Кипър вече са задължител-
ни предпазната каска и облеклото 
с флуоресцентни индикатори за 
всички велосипедисти. В противен 
случай глобата е 500 евро. Използ-
ването на тротинетките е разре-
шено над 14-годишна възраст, само 
на определени места. Позволената 
максимална скорост е 20 км/ч, а на 
площад или тротоар - 10 км/ч. 

Лукашенко подари 
трактор, получи лъв

Президентът на Беларус Алек-
сандър Лукашенко, който е на по-
сещение в Зимбабве, подари на своя 
колега Емерсън Мнангагва белару-
ски трактор с панделка. На свой ред 
получи от африканския си домакин 
препариран лъв. Царят на живот-
ните е символ на Зимбабве.

Най-големият затвор 
в Америка е за 40 000 
гангстери

Държавният глава на Салвадор 
Наиб Букеле представи “най-голе-
мия затвор в Америка”, който е за 
40 000 гангстери. В момента вла-
стите са задържали близо 63 000 
членове на престъпни банди. Сгра-
дата се намира в изолиран селски ра-
йон и ще бъде охранявана денонощно 
от 600 войници и 250 полицаи. 

Задържаха американка, 
разхождала теле 
на Червения площад 

Органите на реда са задържали 
34-годишна американка, която раз-
хождала теле на Червения площад в 
Москва, предава ТАСС. По думите й 
тя е купила животното от специ-
ализиран пазар и решила да го раз-
ходи. Наказанието й ще бъде адми-
нистративен арест до 15 дни, глоба 
или задължителна работа.

Десет години зад решетките 
за танц в Техеран

Ирански съд издаде присъди от 
по 10 години затвор на млада двой-
ка, танцувала пред една от главни-
те забележителности на Техеран. 
Жената била без забрадка, танцу-
вала на обществено място и с мъж. 
Обвинението е за “насърчаване на 
публична проституция” и за “съби-
ране с цел нарушаване на национал-
ната сигурност”.

Земетресение 
на остров Минданао 

Трус с магнитуд 6 по Рихтер е 
регистриран на остров Минданао 
на Филипините. Не се съобщава за 
пострадали или за щети.
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Тайландски полицаи наблюдават протестния марш на жители на Мианмар, които живеят  
в Тайланд, срещу хунтата в страната им. Преди две години тя насилствено свали от власт  
гражданското правителство. Живеещи в съседните на Мианмар държави организираха  
протести срещу мрачната годишнина, защото не могат да направят същото в страната си 

Бахмут е в оперативно об-

кръжение и руските сили затва-

рят обръча около града, предаде 
тасс. водят се битки за кон-

трол над магистралата часов 
яр-Бахмут - единствената ар-

терия, по която украйна може 
да снабдява силите си в града. 
тя е под постоянен обстрел, 
очаква се скоро да премине под 
руски контрол. Боеве се водят в 
покрайнините на града, които 
наскоро бяха държани от укра-

ински части. 
русия се готви за максимал-

на ескалация на войната в близ-

ко бъдеще, предстоят най-теж-

ките битки, заяви секретарят на 
съвета за национална сигурност 
и отбрана на украйна Олексий 
Данилов в интервю за "скай 
нюз". той допуска русия отно-

во да атакува украйна от север, 
юг и изток, което да съвпадне с 
годишнината от инвазията - 24 
февруари. Около половината 

от над 320 000 мобилизирани 
войници се очаква да участ-

ват в новата руска офанзива и 
следващите два-три месеца ще 
бъдат определящи за войната, 
подчерта той. Данилов призова 
Запада да изпрати повече оръ-

жия възможно най-скоро. 
Президентът на саЩ Джо 

Байдън заяви, че ще разговаря с 
володимир Зеленски за допъл-

нителна военна помощ. Преди 
дни Байдън каза, че не предвиж-

да доставката на изтребители за 
украйна. същото изтъкна и гер-

манският канцлер Олаф Шолц.
саЩ обаче подготвят нова 

военна помощ за киев в размер 
на $2,2 млрд., която ще включва 
и боеприпаси с обсег от 150 км. 
Отклонено е искането на ук-

райна за ракетите ATACMS с 
обхват от 300 км. испания ще 
даде на украйна 4-6 ремонти-

рани германски танкове "Лео-

пард". Гърция няма да предаде 

такива танкове поради нуждите 
на собствената си отбрана. 

владимир Путин въведе 
безсрочен режим на повишена 
терористична заплаха в грани-

чещите с украйна райони на 
русия, предаде тасс.

турция е против разраства-

нето на войната в украйна и 
няма да пуска нови военни ко-

раби в черно море, обяви външ-

ният министър Мевлют чаву-

шоглу.

Русия обкръжи Бахмут,
подготвя мащабна офанзива
Следващитедва-тримесецащесарешаващи,
казахавкиевипоискахаощеоръжияотЗапада

европа ще изпита сериозни затруднения следваща-

та зима, ако не намали потреблението на природен газ. 
тази оценка изрази шефът на Международната агенция 
по енергетика (Мае) фатих Бирол на семинар във ва-

шингтон. той добави, че европа е имала късмет с тази 
зима, защото се е оказала мека. “Притеснени сме от си-

туацията, която ще възникне следващата зима”, подчерта 
Бирол. според него това се дължи на два фактора. 

Първо, през последните няколко месеца европа “все 
още получава руски газ, но много по-малко от преди”. 
второ, миналата година “за първи път в историята китай-

ският внос на втечнен природен газ намаля”, каза експер-

тът. “Но през 2023 г. доставките на руски газ може вече 
да не са налични. Най-вероятно китай ще се върне като 
основен вносител на газ. а броят на новите мощности 
за втечнен газ през 2023 г. ще е един от най-ниските в 
новата история”, разясни Бирол.

Германското и бри-

танското консулство в 
истанбул затвориха зара-

ди нарастващата заплаха 
от атентат в най-големия 
турски град. Ден по-ра-

но същата мярка пред-

прие и нидерландското 
ведомство. Причината са 
скорошните демонстра-

ции в няколко европей-

ски града, включващи и 
изгарянето на корана.

Датски, шведски и 
нидерландски крайно-

десни групи посегнаха 
на свещената книга в 
знак на протест срещу 
решението на турция да 
блокира кандидатурите 
на Швеция и финлан-

дия за членство в НатО. 
анкара обвини прави-

телствата, че позволя-

ват подобни действия, и 
предупреди своите граж-

дани за “възможни ис-

лямофобски, ксенофоб-

ски и расистки атаки” в 
саЩ и европа.

В Европа няма 
да достига газ

Три държави 
затвориха  консулствата 
си в Истанбул

тежката суша в европа през последните години 
понижи сериозно нивата на подпочвените води и сега 
континентът е на ръба на природна катастрофа. това 
показват резултатите от изследване на учени, предста-

вени в изданието "Геофизикъл рисърч летърс".
увреждат се естествените местообитания, засяга 

се селското стопанство и се създава голям недостиг на 
енергия, показва проучването. 

Недостигът на енергия в европа също се изостри. 
Без достатъчно количество вода за охлаждане атомни-

те електроцентрали във франция не могат да генери-

рат достатъчно електричество. водноелектрическите 
централи също трудно изпълняват функциите си.

саЩ са готови да вземат пряко участие в обо-

рудването на сръбската армия и очакват възможно 
най-скорошно провеждане на съвместни военни уче-

ния. това обяви американският посланик в западна-

та ни съседка кристофър Хил на среща с министъра 
на отбраната Милош вучевич, предадоха водещите 
сръбски медии. “Посланик Хил отбеляза, че саЩ са 
надежден партньор за сърбия в областта на отбрана-

та”, заявиха от ведомството на вучевич. Министърът 
отбеляза “засилването” на отношенията между саЩ 
и сърбия и благодари на американското посолство, че 
е “повлияло за успокояване на ситуацията в северната 
част на косово и Метохия”.

Осъденият бивш грузински президент Михаил са-

акашвили е прехвърлен в клиника за интензивно лече-

ние заради влошеното му здравословно състояние, съ-

общи пред грузинска телевизия говорителят му Гиорги 
чаладзе. според медицинския екип здравето му се е 
влошило значително, откакто е влязъл в затвора през 
октомври 2021 г., където многократно обявяваше глад-

ни стачки. саакашвили излежава 6-годишна присъда за 
злоупотреба с власт, която привържениците му смятат 
за политически мотивирана. 

сега той се лекува в клиника в тбилиси, но адвокати 
са поискали присъдата му да бъде суспендирана, за да 
може да бъде прехвърлен в чужбина.

САЩ предлагат на
Сърбия военни учения

Осъденият Саакашвили
прехвърлен в клиника

Континентът е на ръба 
на водна катастрофа

сенаторът от Демократиче-

ската партия на саЩ крис ван 
Холен предупреди, че вашингтон 
няма да достави изтребители ф-16 
на турция, ако тя блокира присъе-

диняването на Швеция и финлан-

дия за НатО, съобщава гръцкият 
всекидневник “катимерини”. 

ван Холен определи анкара 
като “неверен съюзник”, като съ-

щевременно призова за нови санк-

ции заради отказа й да ратифи-

цира протоколите за членството 
в алианса на двете скандинавски 
страни.

Турция без Ф-16, ако спре Швеция за НАТО
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Не е ли срамота в дър-

жава член на европей-

ския съюз над 15 години 
минималната заплата 
да купува едва 6,6 пъти 
месечно най-елементар-

ните стоки и услуги? 
С какво самочувствие 
работодателите искат 
“внос” на работници от 
трети страни, след като 
на “своите” не оценяват 
труда?

Очевидно не всеки 
го чувства така. 

едва ли на работо-

дателите ще им хареса 
приетото вчера от народ-

ното представителство 
предложение, гаранти-

ращо стабилен ръст на 
минималната заплата. 

Защо ли? Защото ще 
се увеличат вноските 
за осигуровки. е, при 
осигурителен риск или 
пенсия ще се оплакваме 
колко малко са ни пари-

те, но отдавна ще сме 
забравили, че сме внася-

ли санитарния минимум. 
често заради натиска на 
работодателя, платил по 
закон минимална запла-

та и дал останалото “в 
плик”.  

За сметка на това на-

деждата у едни 500-600 
хиляди души, че има 
партия, която мисли и 
за тях, се възроди. Няма 
постоянство, целящо 
доброто на хората, кое-

то да не е възнагражда-

вано по един или друг 
начин! Действия, които 
са вложение в доброто и 
бъдещето на хората, си 
струват и упорството, и 
усилията, и времето.

Между другото, ог-

ромната част от онези 

500-600 хиляди българи 
на минимална заплата 
не са с основно или по-
ниско образование, нито 
полагат нискоквалифи-

циран труд. Напротив. 
и това няма да хареса 
на някои...

За жалост, заради 
липсата на бюджет за 
2023 г., който служебно-

то правителство отказа 
да внесе, промяната ще 
се забави. Но все пак по-

бедата е факт - още една 
социална придобивка за 
работещите и за българ-

ските семейства.

европа е залята от 
протести. Отново. Повече 
от година вече. и краят 
им не се вижда.

работници от всички 
професии на целия кон-

тинент се надигнаха и ще 
продължават да го правят, 
за да покажат на управля-

ващите, че нещо куца.

Няма как цените на 
всички стоки и услуги да 
се покачват, а заплати-

те да стоят непокътнати. 
Браво на испанския пре-

миер Педро Санчес, че не 
само дава по 14 заплати, 
но смята да повиши, ма-

кар и с малко, минимал-

ната работна заплата.
Логично е, ако в един 

бранш променят месечно-

то възнаграждение, това 
да се направи и в остана-

лите. Защото навсякъде 
се полагат усилия. важни 
са както лекарите, така и 
учителите, продавачите, 
шофьорите, пощальони-

те... всички сме произво-

дители и консуматори. На 
другия полюс са онези, 
които мислят единствено 
и само за банковите си 

сметки. и за дивидентите. 
и за изборните резултати, 
забравяйки предизборни-

те обещания.
ако в Древен рим са 

били достатъчни хляб и 
зрелища, за да озаптят 
простолюдието, днес 
дори насъщният е непо-

силно скъп за някои. а 
зрелището е наслада за 
малцина. 

Със сигурност френ-

ският президент Макрон и 
поддръжниците му нямат 
нищо против да се увели-

чи възрастта за пенсиони-

ране. Може би защото се 
виждат на политически 
постове и в по-напред-

нала възраст. Но дали 
си представят балерина 
на 64 години да танцува 
на сцената? Неслучайно 

недоволните французи 
иронично отбелязват, че 
пенсионерите са бъдеще-

то на страната. Защото те 
са бившите, настоящите 
и бъдещите работници. 
вместо заслужено да се 
оттеглят и да се наслаж-

дават на старините си, ще 
продължат да работят.

властимащите едва ли 
се вълнуват толкова сери-

озно от цените по магази-

ните, съдейки по собст-

вените си портфейли. Не 
така стои въпросът с из-

бирателите им, за които 
всеки цент е от значение. 
Затова всяко затваряне на 
очите от страна на забра-

вилите се във властта не 
може да бъде подмина-

вано с мълчание. Нито с 
примирение.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

ПЕТЛЬОВДЕН. С този празник се отбелязва спа-
сението, оцеляването и 
съхраняването на мъжка-
та сила. На него народът 
ни отдава чест и възхвала 
на мъжката челяд, на ко-
ято се се крепили семей-
ството и мирът. Основна 
традиция на този ден е да 
се заколи петел във всяка къща, в която има момчен-
ца, а където са само момиченца - за курбан отива ня-
коя ярка. Къща без петел не бива - ще запустее.

1894 - В ЯМБОЛ СЕ РАЖДА ЖОРЖ ПАПАЗОВ, 
ХУДОЖНИК И ПИСАТЕЛ (УМИРА 1972 Г.). За-
вършва висше образование в Прага, 
а от 1924 г. до края на живота си 
живее и работи във Франция. Най-
известните му творби са “Пейзаж 
от Чехия”, “Морето”, “Гладиато-
ри” и др. От 1952 г. художествена-
та галерия в Ямбол носи неговото име.

1907 - УМИРА ДМИТРИЙ МЕНДЕЛЕЕВ, РУСКИ 
ХИМИК (Р. 1834 Г.). Член 
на Лондонското кралско 
дружество, на академиите 
на науките в Рим, Париж, 
Берлин и др. Най-голямото 
му откритие е периодични-
ят закон за химичните елементи, в негова чест пери-
одичната таблица носи името Менделеева. На него е 
кръстен 101-вият елемент в нея - менделеевий.

1922 - РАЖДА СЕ СТОЯНКА МУТАФОВА, АК-
ТРИСА (УМИРА 2019 Г.). За-
вършва класическа филология 
в Софийския университет, 
Държавната театрална шко-
ла към Народен театър “Иван 
Вазов” и театралния отдел 
на Академията за изкуства 
в Прага. Играе в над 90 теа-
трални постановки, популярна 
с ролите си във филмови и телевизионни продукции. 
Носителка на десетки награди и отличия.

1943 - ЗАВЪРШВА НАЙ-ТЕЖКАТА БИТКА ВЪВ 
ВТОРАТА СВЕТОВНА ВОЙНА - СТАЛИНГРАДСКА-
ТА. Съвет-
ската армия 
п о б е ж д а в а 
силите на 
ф а ш и с т к а 
Германия и 
нейните съю-
зници. Според 
съветското 
военно ко-
мандване евентуална загуба на Сталинград (дн. Вол-
гоград) ще доведе до прекъсване на преките комуни-
кации на Москва с Кавказ и на достъпа до каспийския 
нефт. Сталинградската битка е един от повратни-
те моменти в хода на Втората световна война, клю-
чов фактор за победата над Третия райх. Силите на 
Тристранния пакт (Германия, Италия, Япония) губят 
около една четвърт от личния си състав.

1976 - УМИРА ЗЛАТЮ БОЯДЖИЕВ, ХУДОЖ-
НИК (Р. 1903 Г.). Един от най-само-
битните български художници на ХХ в. 
След парализа на дясната ръка започва 
да рисува с лявата, с нов стил и израз-
ни средства. Сред по-известните му 
картини са “Село Брезово”, “На тра-
пезата”, “Две сватби” и др.

2010 - УМИРА КАРАНДАШ, КАРИКАТУРИСТ 
(Р. 1924 Г.). Истинското 
му име е Цветан Иванов 
Цеков. Ученик на Илия 
Бешков. Завършва жи-
вопис при проф. Дечко 
Узунов. Установява ав-
тентичните числа на Ле-
онардо, с които геният 
оразмерява всичко в пространството на “Тайната 
вечеря” и над 20 разновидности на перспективата 
в картината. Един от основателите на в. “Стър-
шел”, където работи повече от 40 години.

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

Безпримирение

Успяхме!
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От репликата на уважаван българ-

ски експерт от “Демократична Бълга-

рия” за “успехи” на украйна в елек-

трониката, постигнати през 2014 г., до 
изявленията на кондолиза райс (бивш 
държавен секретар на САЩ) и робърт 
Гейтс (бивш шеф на Пентагона) за поч-

ти пълна зависимост на киев от иконо-

мическа и военна помощ и премълча-

ваните факти за украинските политици 
и грешките на еС в периода от 2014 г. 
до днес, се очертава опасността да из-

паднем в тоналността на характерните 
за военно време тотална пропаганда и 
подмяна на истината. А не това трябва 
да предопределя мотивите ни за необ-

ходимата помощ за следвоенно възста-

новяване на страната.

няма съмнение, че войната нанася 
и ще продължи да нанася още дълго и 
икономически щети върху украйна. 
но не само по отношение нивото на 
икономическото развитие на страната 
преди войната, а и относно нивото на 
демокрацията в нея  срещаме странни 
определения от рода на “процъфтяваща 
демокрация”, “защита на европейските 
ценности” и др. впрочем, в класацията 
на страните в света по състоянието на 
демокрацията в тях, публикувана през 
февруари 2022 г., украйна е поставе-

на в трета група държави с “хибридни 
режими” и оценката за нивото на демо-

крация в нея е 5 точки по десетобалната 
система. За сравнение, нашата страна е 
във втора група страни с “непълна де-

мокрация4 с 6 до 7 точки.
По време на управлението на либе-

рално-консервативния блок на Петро 
Порошенко, неолибералния народен 
фронт на Яценюк и крайнодясната ра-

дикална партия се ускори  икономиче-

ският упадък на украйна. насоките на 
Мвф доводеха до замразяване на пен-

сиите, намаляване субсидиите за цената 
на газа, освобождаване плодородните 
украински земи за приватизация. Меж-

дународните корпорации печелеха, а 
местните олигарси се опитваха да пар-

целират своите интереси. След асоци-

ирането на украйна с еС през 2016 г. 
настъпи драматична деиндустриали-

зация на страната. износът от стома-

но-преработвателната промишленост 
спадна от 21,2 милиарда щатски долара 
на 12,7 милиарда щатски долара. увол-

нени учени от оръжейните заводи про-

дадоха знанията си на севернокорейски 
субекти, което даде перспектива за ог-

ромно увеличаване на възможностите 
на ракетния арсенал на Северна корея. 
Олигарси и прекупвачи продадоха съ-

ветско въоръжение за над 32 милиарда 
долара, достигнало до съмнителни вою-

ващи сили по света, за което трябваше 
да си спомним, когато бяхме помолени 
да им доставим своето, за да се защитят 
от руско военно нахлуване. Още преди 
войната украйна беше една от най-ко-

румпираните страни в европа, факт, 
който вероятно се е влошил по време 
на войната. неслучайно в конгреса на 
САЩ поискаха контрол над това къде 
отиват доставяните оръжия.

Доставяните от Запада оръ жия по-

могнаха за доунищожаването на стра-

ната. финансовата подкрепа за почти 
фалиралата страна едва ли ще може да 
покрие финансовите нужди. еС обеща 
1,5 млрд. евро на месец през 2023 г., но 
украинското правителство поиска 5-9 
млрд. евро на месец. истинската промя-

на към мир е свързана с промяна на ми-

сленето: нито само оръжия, нито анек-

сирането на чужди територииии могат 
да донесат мир. Светът не принадлежи 
само на Запада и САЩ няма да бъдат 
единствената световна сила. разширя-

ването на нАтО не може да допринесе 
за повече стабилност в европа.

изследователят Дейвид ноак е мно-

го прав, отбелязвайки, че когато поли-

тиците в Западна европа казват, че ук-

райна се бори за “нашите ценности”, 
те всъщност нямат предвид предста-

вителна демокрация - те имат предвид 
едва овладян неолиберализъм, който 
де факто е сринал украйна в социално-
икономическо отношение.

няма съмнение, че след войната 
ще трябва дълбоко да се бръкнем за 
помощи за един съседен, славянски, 
изстрадал народ. но причините за ико-

номическия срив се коренят в години-

те далеч преди 24 февруари 2022 г. и 
за тях има също конкретни виновници, 
както и за започване на самата война. 
Само обективният поглед над протича-

щите процеси позволява убедителното 
аргументиране на бъдещи държавни-

чески решения.

www.expert-bdd.com
Със съкращения

“войната в украйна е иди-

отска”, каза в предаването “Го-

вори сега” по Бнт историкът 
проф. Андрей Пантев, цитиран 
от епицентър. “Самолети, тан-

кове - но вътре не са англича-

ни, французи и американци, а 
са славяни, православни.”

“Абсолютна победа не 
може да има, колкото имаше 
победа във виетнам и в корея. 
но това потриване на ръце, че 
има конфликт далеч от нас, но 
ние печелим от него, е една 
от най-отблъскващите черти 
не само на т.нар. Запад, но и 
на цялото човечество”, каза 
проф. Пантев.

на въпроса ще спечели ли 
Западът, ще спечели ли украй-

на, той отговори така:
“най-голямата опасност за 

русия е да бъде разкъсана от-

вътре. При елцин това беше, 
ако не близо, то възможно. но 
руснакът, закачиш ли го на 
тема национално потисничест-

во или насилие, се обединява. 
и затова много белогвардей-

ци, репресирани от съветската 
власт, застанаха на страната на 
Сталин по време на хитлерист-

ката инвазия. руснаците оби-

чат силен лидер. исторически 
познавам руснаците, не битово. 
но едно е ясно - че това е стра-

на различна. това е смъртният 
й грях. вторият й смъртен грях 
е, че е много богата с ресурси. 
третият - че руснакът предпо-

чита да е беден, отколкото под-

чинен от чужденци.”
За македонците той каза, че 

са “исторически българи”. За-

питан защо ни бият, защо бият 
братята си, отговори: “Защото 
са българи. вижте сърбите - 
те се бият също, но на война. 
но в битово отношение те се 
отнасят много по-топло едни 
към други, отколкото ние. има 
нещо непреодолимо - “он че 
ми каже!” това не е братско от-

ношение.”
“не идеите правят хората, 

хората правят идеите”, заяви 
още историкът. и добави, че 
винаги се е отнасял с подозре-

ние към идеи като тази да се 
въведе двукамерен парламент 
или президентска република. 
“не това, хората трябва да се 
променят”, е неговата присъда.

Проф. Пантев даде пример, 
че в Англия има по-малко пра-

вила, отколкото в китай, но 
попита риторично коя страна е 
по-демократична.

Попитан какво ще пишат 
учебниците по история за 
днешните времена, той каза:

“времена на безличие, прис-

пособяване, раболепие, стремеж 
да се харесаш на другите. какво 
значи модернизация, демокра-

тизация? Приличай на мен, но 
колко си заприличал, ще кажа 
аз. това е доста тягостно и угне-

тително. но нещо, което е хуба-

во, няма нищо лошо, че сме го 
възприели.”

“величието се определя от 
живота на хората в една стра-

на. в края на XVII век Швеция 
престава да бъде велика стра-

на и шведите стават щастливи 

хора. Да доставяш оръжие не е 
най-благотворното миротвор-

чество, независимо на коя 
страна ги доставяш, ти фак-

тически ставаш съучастник. 
По време на Първата светов-

на война България разрешава 
немците по нейните железни-

ци да доставят на турция, своя 
съюзник тогава, оръжие. и се 
приема след това, че с това 
България взима съучастие, а 
след това и участие в Първата 
световна война.”

“вижте каква апатия об-

хваща днес целия свят! Лиде-

ри няма, защото няма идеи. За 
да си лидер, трябва да тръг-

неш с една идея. и затова чо-

вечеството е изправено през 
опасността от война. когато 

всички други средства са из-

черпани или пък изпробвани и 
не работят, настъпва едно сви-

репо въоръжено стълкнове-

ние. така започва и Първата, и 
втората световна война”, под-

черта проф. Андрей Пантев.
на въпроса има ли опасност 

войната в украйна да прерасне 
в световна война, историкът 
каза:

“Много вероятно. тя почти 
е прераснала.”

А на коментара трябва ли да 
сме спокойни, че тогава Бълга-

рия ще бъде от добрата страна, 
коментира: “че кога България е 
била от добрата страна? един-

ствената православна страна, 
която е съюзник на австро-
германския блок по време на 

Първата световна война, е Бъл-

гария. в България има едно чув-

ство за безнаказаност. когато 
побеждава в Балканската вой-

на, изведнъж в пресата започ-

ва една словесна вакханалия: 
“България не може без Солун! 
България не може без Одрин! 
трябва да си вземем всичко!” 
и после се оказа, че можем и 
без Солун, и без Одрин. Затова 
германо-българският договор 
по време на втората световна 
война е естествен - ние сме 
реваншистка сила. ние имаме 
претенции към всички съседни 
страни - основателни от етни-

ческа гледна точка. но кой ще 
направи съюз с България и ще 
се скара с всички останали бал-

кански страни?”

На истината й е тясно, ако й надянат военен мундир

Проф.АндрейПАнтев:

Войната в Украйна може 
да прерасне в световна
Абсолютнапобеданеможедаима,колкотоимаше
победавъввиетнамивКорея,казваисторикът
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n Г-н Георгиев, в на-
чалото на годината 
обявихте, че община 
“Тунджа” е приключи-
ла най-успешната фи-
нансова година в 35-го-
дишната история от 
създаването си. Как 
постигнахте тези ре-
зултати на фона на 
общата картина на за-
трудненото финансово 
положение в местната 
власт?

- Действително през 
миналата година, когато 
общината празнува 35 го-
дини от създаването си, 
постигнахме най-големия 
бюджетен обем - над 37,5 
млн. лв., защото успяхме 
да преизпълним заложе-
ните приходи в бюджета.

Община “тунджа” има 
своята специфика - тя е 
четвърта по територия в 
страната, обхваща 44 села 
с население близо 24 000 
души и е една от четирите 
общини без администра-
тивен център на нейна 
територия. Имаме 130 км 
общинска пътна мрежа, 
592 км улична мрежа, 624 
км водопроводна мрежа, 
за ремонта на които ни-
кога не достига финансов 
ресурс - и като собствени 
приходи, и като държавна 
капиталова субсидия. За-
това за нас е голямо по-
стижение, че през 2022 г. 
успяхме да реализираме 
голям обем от собствени 
приходи - над 10,5 млн. 
лв., което ни позволи да 
решим повече проблеми.

възползвахме се от за-
вишения инвеститорски 
интерес и предложихме 
на търгове за продажба 
неземеделски земи, които 
никога досега не са носи-
ли приходи на общината. 
С получените над 4 млн. 
лв. реализирахме строи-
телна програма в над 20 
от населените ни места с 
фокус ремонт на уличната 
мрежа. Повечето приходи 
ни позволиха да вложим 
и повече средства за под-
дръжка на общинската 
пътна мрежа. С целеви 
средства от държавния 
бюджет общината изпъл-
ни ремонта на общинския 
път от 3,7 км, който е от 
границата с община Ям-
бол и с. кабиле до авто-
магистрала “тракия” за 
1 млн. лв. През година-
та не пренебрегнахме и 
нуждите на общинския 
сграден фонд - извърши-

хме ремонти в училища, 
читалища, пенсионерски 
клубове и кметства.  
n Има ли общината се-

риозни дългове?
- Общината не само 

няма сериозни дългове, 
а няма никакви задълже-
ния. Приключихме 2022 
г. без неразплатени анга-
жименти към нито един 
от нашите контрагенти. 
n Чувствате ли се 

стабилни в планиране-
то на разходите за тази 
година?

- Стабилни е пресилено 
да се каже, след като не е 
ясно кога ще има приет нов 
държавен бюджет и съот-
ветно общински бюджет 
за 2023 г. но вече сме по-
спокойни, след като из-
лязоха указанията как да 
се процедира за приемане 
на обектите от капитало-
вата програма за 2023 г. 
През февруари  внасяме 
в Общинския съвет тези 
обекти с размера на мина-
логодишната капиталова 
субсидия, като добавим и 
наши налични средства, за 
да започнем подготовката 
на обществените поръчки. 
това е предпоставка да ус-
пеем да изпълним навреме 
планираните за основен ре-
монт и изграждане обекти.

Продължаваме да ра-
ботим и по обекти от ка-
питаловата програма от 
миналата година. тогава 
реално изпълнявахме три 
различни варианта на бю-
джет - един преди при-
емането на общинския 
бюджет, един след това и 
трети след актуализация-
та на държавния бюджет 
през юли, което забави 
процедурите за избор на 
изпълнители по реда на 
Закона за обществените 
поръчки и самото строи-
телство. 
n Как ще ви се отра-

зи липсата на нов дър-
жавен бюджет?

- И тази година сме 
принудени да работим в 
условията на неприет бю-
джет, но, за съжаление, 
сега не е ясно кога ще 
имаме нов. това затруд-
нява финансирането на 
немалко държавни дей-
ности, като образование 
и социални услуги, както 
и на местните дейности. 
С приемането на Закона 
за прилагане на разпо-
редби на Закона за дър-
жавния бюджет на репу-
блика България за 2022 г. 
законодателят е осигурил 
гаранции, че няма да се 
възпрепятства или спре 
дейността на общините, 
но едновременно с това 
поставя и ограничения, 

включително като опре-
деля праг на разходите - 
до размера им, извършен 
за същия период на пре-
дходната година.
n За какви дейности 

разчитате на държавата?
- нашето желание е да 

разчитаме повече на дър-
жавата в най-проблемна-
та област -  водоснабдя-
ването, но, за съжаление, 
в този сектор все още не 
е намерен начин за реша-
ване на натрупаните през 
годините проблеми.

в о д о с н а б д и т е л н а т а 
мрежа е амортизирана, 
нашите села са подложе-
ни на системно спиране 
на водоподаването заради 
аварии. Държавното вик 
дружество не успява да се 
справи навреме с ремон-
тите. ние им помагаме с 
техника, която най-често 
предоставяме безвъзмезд-
но, закупуваме помпи и 
оборудване само и само 
нашите граждани да не 
стоят без вода. въпреки 

това честите аварии, ко-
ито водят до спиране на 
водоподаването, създа-
ват един от най-големите 
проблеми за хората в на-
шите населени места.

винаги съм твърдял, че 
в този сектор държавата 
трябва да инвестира повече, 
защото вик операторите, в 
които постъпват средства-
та за предоставяне на услу-
гата, работят само по ава-
рийни ремонти. Общините 
не разполагат с финансов 
ресурс за подмяна на водо-
проводните мрежи, а за на-
селени места като нашите 
с по-малко жители е труд-
но да кандидатстваме и за 
европейско финансиране. 
Смея да твърдя, че сме се 
възползвали от всички въз-
можности за разработване 
на проекти, но те са край-
но ограничени. Опитваме 
се с общински средства да 
подновяваме водопроводи 
по улици, които ще бъдат 
ремонтирани, но, за съжа-
ление, нуждите винаги са 

по-големи от финансовите 
ресурси, с които разпола-
гаме. 
n Кои са най-важни-

те стъпки, които ще 
предприемете през тази 
година? По какви проек-
ти ще работите?

- един от най-важни-
те за общината е проек-
тът за модернизацията на 
уличното осветление във 
всички 44 населени мес-
та. За 11 от най-големите 
ни села подаваме проект 
за финансиране от наци-
оналния план за възста-
новяване и устойчивост, 
защото сме сред 74-те 
общини, които получи-
хме покана за директно 
предоставяне на сред-
ства. Модернизацията на 
уличното осветление в 
останалите 33 населени 
места ще извършим чрез 
финансов лизинг, за кой-
то предстои обявяване на 
обществена поръчка.

Годината се очертава и 
благоприятна за ремонти 
по общинската пътна мре-
жа. наш проект за основен 
ремонт на най-компроме-
тирания общински пътен 
участък - с. Маломир - с. 
коневец, влезе в предвари-
телното класиране за фи-
нансиране от Програмата 
за развитие на селските ра-
йони, надяваме се да полу-
чи окончателно одобрение. 

През тази година тряб-
ва да изпълним и няколко 
инфраструктурни проек-
та, които се финансират 
чрез Местната инициатив-
на група - тунджа, също 
по Програмата за разви-
тие на селските райони. 
Проектите са одобрени 
още през 2021 г., но заба-
вено съгласуване от Дър-
жавен фонд “Земеделие” 
ги проточи във времето. 
наложи се и анексира-
не заради поскъпване на 
строителните услуги, но 
през тази година задъл-
жително трябва да ги за-
вършим. те са за ремонт 
на училище и детска гра-
дина, на две читалища, на 
улици, за изграждане на 
спортни площадки и на 
посетителски център.

Предстои завършва-
нето на нов корпус към 
детска градина в с. роза. 
Изграждат се вече възло-
жени детски площадки в 
10 населени места.  ус-
пешно защитихме и чети-
ри нови социални проекта 
от новия програмен пери-
од, с които осигуряваме 
безплатна храна, грижи в 
дома, патронажна мобил-
ност и укрепване на адми-
нистративния капацитет 
за реформиране на соци-
алните услуги в общината 
за над 2,7 млн. лв. 

в условията на кри-
зи и несигурност у нас 
и по света се опитваме 
да бъдем един остров на 
стабилност за нашите 
граждани и заедно с тях 
да преодоляваме пробле-
мите. Местната власт е 
най-близо до тях, знаем 
нуждите и исканията им 
и търсим заедно верните 
решения, за да се чувст-
ват хората подкрепени 
и сигурни в преломните 
времена, в които сме при-
нудени да живеем.

Опитваме да бъдем 
остров на стабилност
Липсатанановдържавенбюджетзатруднявафинансиранетонадейности
катообразованиеисоциалниуслуги,казвакметътнаобщина„Тунджа”

ГеорГиГеорГиев:

Интервю на  
Деси ВЕЛЕВА

ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ е кмет на община “Тунджа”, област 
Ямбол, от 2003 г. Роден е на 1 октомври 1959 г. в с. Гене-
рал Инзово, община “Тунджа”. Историк по образование, 
възпитаник на ВТУ “Св. св. Кирил и Методий” във Велико 
Търново. Женен е, с две деца. Като кмет на община вече 
20 години доказва колко полезна за хората може да бъде 
социалната политика на “БСП за България”.
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в момента България е на кръсто-
път, подчертават от институцията. 
какво трябва да направи държавата? 
Без съмнение, сближаването с европа 
лежи до голяма степен на плещите на 
властта. според доклада на световната 
банка са необходими “амбициозни по-
литически реформи”. Без тях растежът 
на икономиката ще се забави заради 
демографската криза.

Пред държавата стои и големият въ-
прос с изкореняването на корупцията и 
подобряването на прозрачността при 
работата с публични финанси. резул-
татите показват, че е необходим цялос-
тен институционален подход за увели-
чаване на прозрачността, особено при 
обществените поръчки, и защита на 
политиките от лобистки интереси.

Данните на световната банка по-
казват, че в България при обществе-
ни поръчки с по-строги екологични 
стандарти има по-ниски рискове от 
корупция, което показва потенциални 
синергии между екологичния и анти-
корупционния дневен ред на България. 
според световната банка това е силен 
аргумент за въвеждане на “зелени” 
критерии при обществените поръчки.

Подобни практики ще допринесат 
за по-бърз растеж на производител-
ността, тъй като ще отличат по-високо 

ефективни фирми. те също така ще до-
ведат до подобрено разпределение на 
ресурсите, тъй като при корупционни 
сделки обикновено държавата бива 
ощетена от по-високи цени за изпъл-
нение.

сред нужните реформи институци-
ята изтъква осигуряването на достъп 
до качествено образование и здравни 
грижи на новото поколение, тъй като 
това е ключово за утрешните квалифи-
цирани работници и предприемачи. в 
това число влизат и “дълбоки рефор-
ми” в образователната система към 
развитие на набор от умения в младе-
жите, които да могат да бъдат използ-
вани веднага при тяхното навлизане на 
пазара на труда. сред останалите обра-
зователни реформи стои и развитието 
на дуалното обучение, а за положител-
но въздействие върху икономиката от 
младежите ще помогнат и улесняване 
достъпа до гъвкаво и почасово работно 
време.

ключовата цел за бизнеса трябва 
да бъде ръста на производителността, 
която според различни симулации 
носи най-голям “дивидент” за ръста на 
икономиката. именно от нея зависят и 
последващите инвестиции на бизнеса, 
които са ключов двигател за растежа 
през следващите няколко години.

в тази връзка инвестициите в зеле-
на енергия, включително с помощ на 
европейските инструменти, предос-
тавят възможности за повишаване на 
конкурентоспособността на фирмите.

освен това според световната банка 
производителността и зеленият растеж 
се допълват в България: емпиричните 
данни показват, че фирмите с по-ви-
сока производителност са по-склонни 
да възприемат практики за екологично 

управление.
симулациите допълнително раз-

криват, че инвестициите на бизнеса в 
натрупване на човешки капитал днес 
ще му помогнат за справяне с недос-
тига на умения в бъдеще, ще смекча-
ват неблагоприятната демографска 
тенденция и ще стимулират растежа в 
дългосрочен план.

economic.bg

По-добре ли живеем днес, 
отколкото през социализма? 
Преподаватели от софийския 
университет се амбицират да 
отговорят на този въпрос и в 
продължение на 2 години пъ-
туват из цялата страна, разказ-
ва Нова телевизия. Проучват 
над 1000 търговски тефтера и 
събират 46 хиляди цени. из-
численията им показват, че 
въпреки инфлацията за изми-
налата година от 15,3%, днес 
стандартът ни на живот е най-
високият от 300 години насам.

каква би била заплатата от 
60-те години, ако я превърнем 
в днешни пари? или пък колко 
са стрували чифт обувки в на-
чалото на миналия век? През 
последните години колеги на 

доц. Мартин иванов от су “св. 
климент охридски” му задават 
въпроси като тези все по-често. 
Затова преди две години исто-
рикът в екип с още двама души 
- икономисти и статистици, 
подхващат нещо, което никой 
досега не е правил. Пътуват до 
57 населени места, за да про-
учат купища документи в ар-
хиви и музеи. събират цените 
в България за последните 270 
години, прилагат най-съвре-
менните методи за изчисление 
и ги превеждат в днешни пари. 
Голяма част от информация-
та откриват в стари търговски 
тефтери, съхранявани в Нацио-
налната библиотека.

“из страната имаше 1100 
подобни тефтера, които ние в 

почти 90% успяхме да обра-
ботим”, казва доц. иванов от 
философския факултет на су. 
Докато събират данни обаче, 
надникват и във всекидневието 
на българите. разбират с какво 
са се хранели, как са се обли-
чали, какви вещи са притежа-
вали. Първият запазен семеен 
бюджет е от 1848 г. на работни-
ческо семейство от самоков.

според изследването през 
целия период от 1848 г. до 
малко след 2000 г. за храна 
отивали между 45 и 48% от 
бюджета на българина. Днес 
процентът, който отделяме 
за храна, е 33, твърдят изсле-
дователите. висок на фона на 
европа, но по-нисък на фона 
на миналото ни. “За първи път 

сигурно в нашата 1300-годиш-
на история започваме да за-
богатяваме”, коментира доц. 
иванов.

“средната заплата от 90 
лева през 1964 г. е еквивален-
тът на 117 лева днешни пари. 
През 1985-а заплатата от 197 
лева би трябвало да е екви-
валентна на 1100-1200 лева 
днешни пари. На практика 
заплатите днес са по-високи 
средните”, казва доц. ралица 
симеонова-Ганева от сто-
панския факултет на су “св. 
климент охридски”. тя из-
числява какво можем да си ку-
пим с тази сума тогава и какво 
днес. 123 бутилки олио са мо-
жели да си купят хората през 
1985 г., а сега - 250 бутилки. 

Новогодишно меню от 1978 г. 
в ресторант в Дряново възли-
зало на 12 лева и 24 стотинки. 
Преобразувано в днешни пари, 
това са 92 лева и 10 стотинки, 
казват изследователите.

Българинът сега си позво-
ляла повече, показва проуч-
ването. според доц. иванов 
единствената причина, поради 
която възрастните си спомня-
ли с умиление за социализма, 
е фактът, че тогава са били 
млади. Пенсионерите обаче в 
момента взимат по-ниски пен-
сии, отколкото в края на 80-те 
години. в началото на февруа-
ри, но преди 26 години, за по-
малко от два месеца инфла-
цията достига 400%, показва 
изследването.

Как България да настигне
европейските доходи
Световнатабанканачертапът,покойтостранатададогонизаплатитевЕС...за15години

Изследване показва цените от последните 270 години

СнимкаЕмилиякоСтадинова

България може да достигне средните европейски доходи за период от 
15 години, ако реализира амбициозни реформи, за които се говори от 
години. За този период правителствата трябва да преборят админи-
стративните пречки пред бизнеса, за да ускорят ефективността му, 
да подобрят процедурата по предоставяне на обществени поръчки, 
да засилят прозрачността на публичните си разходи и да подобряват 
образователната и здравната система. 
С придвижването на тези реформи и с помощ 
от европейски инструменти като Плана за 
възстановяване и устойчивост, България ще 
успее да достига годишно по около 4% ико-
номически ръст в пост КОВИД-ерата. Така 
с експанзията си в следващите 15 години 
страната има шанс да се изравни по доходи 
с останалите страни членки на Европейския 
съюз. Такъв път чертае Световната банка 
за сближаването на средните доходи в Бълга-
рия и Европа в свой специален доклад.
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натозиденсародени

накратко

ГОШОГИНЧЕВ,
бившфутболеннационал
ЙОРДАНКАМЕНОВ,
писател
ПЕПАМИЦЕВА,
генераленсекретар
наБългарската
федерацияпоски
СРЕБРИНАСЛАВОВА,
опернапевицаипедагог

в три поредни 
вечери - на 2, 3 и 4 
февруари, от 19 ч. на 
сцената на Старозагор-
ската опера, на която 
ще бъде разположена 
и публиката, компания 
Дерида ще представи 
визуално-танцовите 
представления “темел” 
- най-новата си продук-
ция, с премиера през 
март 2022 г.; “фрак-
тус” - визуален танцов 
пърформанс, резултат 
от партньорство с пет 
други международни 
организации по про-
екта “CLASH! когато 
класическият и съ-
временният танц се 
сблъскат и се образу-
ват нови форми”, фи-
нансиран по програма 
“творческа европа”; 
“телепорт” - визуален 
танцов пърформанс в 
копродукция със “Сту-
дио форматик”. 

Гостуването в Ста-
ра Загора е част от про-
екта “компания Дери-
да на път - Сезон 22-23” 
на Дерида денс център/
фондация “арт линк” 
и има задача да раз-
пространи танцовите 
продукции на компа-
ния Дерида извън Со-
фия. Целта е създаване 
на нови национални 
партньорства и поема-
не на инициативи към 
децентрализация на 
съвременното танцово 
изкуство в България. 
След Стара Загора три-
те представления ще 
гостуват на фестивала 
“ерата на водолея” в 
Бургас и в Дкт “иван 
радоев” в Плевен.

Дерида денс център 
e първият център за съ-
временен танц и обуче-
ние в България. той е 
основан през 2010 г. и 
функциониращ посред-

ством фондация “арт 
линк”. има широк 
спектър от дейности, 
чрез които изпълнява 
целите на организация-
та - да бъде инструмент 
за ускоряване разви-
тието на съвременно-
то танцово изкуство в 
страната, подкрепяй-
ки съществуващите и 
изгряващи таланти в 
областта, чрез създава-
не на нужните за това 
условия. Основните 
направления, в които 
работи центърът, са 
независими танцови 
продукции, обучителна 
и тренинг програма за 
съвременен танц, меж-
дународни партньор-
ства, резидентска про-
грама, презентационна 
и кураторска дейност.

фондация “арт 
линк” поддържа соб-
ствено сценично про-
странство - Сцена 

Дерида, на ул. “Цар 
Самуил” 32 в София, 
изцяло независимо 
пространство за съвре-
менно изкуство и кул-
тура. Своето място в 
ежемесечната програма 

намират танцови и теа-
трални представления, 
съвременен цирк, ау-
диовизуални пърфор-
манси, фотографски и 
художествени изложби 
и социални събития.

калин Балев за четвърти път пред-
ставя своя изложба в галерия “лик” (до 
21 февруари). авторска смесена техни-
ка, съчетала природни материали като 
пясък, миди, камъни с бои, графики с 

мозайки може да видим в столичния арт 
салон на ул. “лайош кошут” 37. темата 
е зодии, богове, символи в духовните 
измерения и архетипи. усещането на 
автора за природните стихии.

“водата в духовен смисъл символи-
зира чувствата и емоциите, източник 
(извор) на творчеството и изкуството, 
пресъздадено в картините ми. За вода-
та да разбереш, означава да почувст-
ваш, да видиш образ, да пресъздадеш 
митични създания, които се намират в 
подсъзнанието на хората. водата е като 
източник на плодородието на душата.

в материален аспект: тя е една от 
4-те природни стихии - земя и въздух, 
огън и вода. тя е чувствата и емоци-
ите, пресъздадени чрез материални 

структури, оформени от природните 
стихии. От нея се раждат, създават се 
с течение на времето естествени фор-
ми и образувания - пясък, камъни, ра-
ковини, дръвчета и други причудливи 
форми. те изненадват със своята не-
повторимост и уникалност. всички те 
са неразривно свързани композици-
онно и съчетани живописно, с подхо-
дяща техника в изграждането на мо-
ите произведения. всеки естествено 
оформен предмет в произведенията 
ми има смислово и духовно значение. 
Още преди да залегнат тези елементи 
в картините, те вече имат своето вну-
шение и идеи. водата ражда, създава и 
разрушава, за да се роди нещо ново”, 
споделя калин Балев.

Докато част от екипа 
на театрална работилница 
“Сфумато” е в Португалия с 
ателието “Декалог на трево-
гата”, водено от Маргарита 
Младенова и иван Добчев, 
в пространствата на театъра 
продължават разнообразни-
те представления. различно-
то от последните месеци е, 
че може да гледаме отново 
танцовия спектакъл на ивай-
ло александров и Габриела 
Панчева “Tangomachine” - на 
4 февруари. рашко Младенов 
ще ни очаква на 6 февруари с 
моноспектакъла си “До по-
следен дух” по неговата ед-
ноименна автобиографична 
книга. а “Междинна зона” 
на теодора Георгиева е в 

афиша на 8 февруари в зала 
“Undergound”. 

“Дишай” на Дънкан Мак-
милан с участието на елена 
телбис и Бойко кръстанов 
“откри” месеца на 1-ви и 
има второ представление 
на 2 февруари. “Приклю-
ченията на и.к.” от иванка 
курвоазие може да гледаме 
на 10 февруари на голямата 
сцена от 19 ч., а от 21 ч. в 
зала “Undergound” започва 
“кокошка” по а. чехов и  
Н. коляда - сценична адапта-
ция и режисура на ана Бате-
ва. “актьори срещу Поети” 
с водеща анета иванова е в 
програмата на 13 февруари. 
На 14-и е “идиот” от про-
грамата Достоевски “изгон-

ването на бесовете”. “Бели 
нощи” от Достоевски играят 
на 15 февруари в камерната 
зала. “луда трева” по тек-
стове на Йордан радичков 
от програмата “Ноев ковчег” 
представят на 16 февруари, а 

на 17-и - “Мислещите тръс-
тики”, посветен на Миряна 
Башева. “театрален роман” 
от Булгаков е предложени-
ето за 18 февруари в камер-
ната зала. “Мъгла” по едно-
именния роман на Мигел де 
унамуно може да гледаме на  
20 февруари. На 22-ри е ав-
торският спектакъл “Дру-
гият”, на 25-и - “катастро-
фа” по текстове на Пинтър 
и Бекет - в камерната зала.  
и в последния ден от месе-
ца - 28, на основната сцена  
ще видим “апокриф” - на-
ивистични сънища на чове-
ка между небето и земята, 
сънувач иван Добчев, в из-
пълнение на неговия клас в 
НатфиЗ.

Семинар по творческо 
писане в Созопол приема 
кандидати

Кандидатите за участие в Созо-
полските семинари по творческо пи-
сане на фондация “Елизабет Косто-
ва” вече могат да изпратят своите 
заявки. Отворената покана е за пи-
сатели в различни етапи на своето 
кариерно развитие, без значение от 
тяхната възраст и местоживеене. 
Семинарът ще се проведе от 8 до 
12 юни в Созопол. За участие ще бъ-
дат избрани десет кандидати - пе-
тима, пишещи на английски език, и 
петима, пишещи на български език. 
В Созопол участниците имат въз-
можност да създадат приятелства 
и професионални контакти с колеги, 
редактори и издатели от цял свят. 
Краен срок за кандидатстване -  
28 февруари. Созополският семинар 
по творческо писане през 2023 г. ще 
се проведе с финансовата подкрепа 
на НФ “Култура”, програма “Въз-
становяване и развитие на частни 
културни организации”. 

Гледаме „Баншите  
от Инишерин” в кината  
от 3 февруари

Изключително забавен, но ед-
новременно с това и трогателно 
тъжен, “Баншите от Инишерин” 
разказва за двама дългогодишни 
приятели - Падрик (Колин Фарел) и 
Колм (Брендан Глийсън), чиито от-
ношения се оказват в задънена ули-
ца, след като Колм неочаквано реша-
ва да прекрати приятелството им. 
Поразеният Падрик прави неспирни 
опити да оправи връзката, но това 
само затвърждава решителността 
на Колм и когато той отправя от-
чаян ултиматум, събитията бързо 
ескалират с шокиращи последици. 
Режисьор и сценарист на филма, 
който получи 9 номинации за награ-
дите “Оскар” (вкл. в най-важните 
категории), е Мартин Макдона, а 
в ролите са Колин Фарел, Брендан 
Глийсън, Кери Кондън, Бари Киогън, 
Пат Шорт, Гари Лайдон и др. Фил-
мът тръгва по българските екрани 
на 3 февруари.

Снимка“ФорумФилмБългария”

Компания Дерида 
гостува в Стара Загора
Тривизуално-танцовипредставления
щесеиграятнасценатанаоперата

Рашко Младенов играе „До последен дух” в „Сфумато”

Изложбата „Родено от водата” на Калин Балев 
представя столичната галерия „ЛИК”

СнимкакомпанияДериДа
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Дева Мария донесла
своя Младенец в Йеруса-
лимскияхрам40днислед
рождениетоМу

Четиридесет дни след
ражданетонаГосподаИису-
саХристасветаДеваМария
донесла своя Младенец в
Йерусалимския храм според
Мойсеевия закон, който за-
повядвал всяко първородно
отмъжкиполдабъдепосве-
щавано или представяно на
Бога. Това било установено
за спомен на избавянето
на израилските първородни
от смъртта, която поразила
всичкиегипетскипървородни
отчовекдодобитък.Затова
всеки първороден като соб-
ственостнаГосподабилдлъ-
женсопределенаотзакона
ценадабъдеоткупен.Аслед
навършване на 40 дни от
рождениетомайкатанапър-
вородния принасяла в жерт-
ванаБогаагне.Акомайката

ебедна,принасялагургулица
или два гълъба. На този за-
консмиреносеподчинилаи
светаБогородица.

По това време в Йеру-
салим живеел благочестив
старец на име Симеон. Той
с вяра очаквал идването на
Месия - Христос, защото му
билообещаноотСветияДух,
че няма да умре, докато не
видиХристаГосподен...

Преданиеторазказва,че
Симеон бил един от седем-
десеттепреводачинастаро-
заветния текст на Библията
отеврейскинагръцки,които
египетският цар Птоломей
II Филаделф (285-246 г.пр.
Хр.) назначил с тази прево-
даческа задача. На Симе-
она се паднало да преведе
книгата на пророк Исаия.
И когато стигнал до глава 7
стих 14, помислил, че в ев-
рейския текст има грешка,
като е казано: “Девица ще
заченеищеродиСин,ище

МунарекатиметоЕмануил.”
Посегналдапоправидумата
Девица, но ангел Господен
госпрял: “Писанотоеточно,
затованищонепоправяй!Ти
нямадаумреш,докатоневи-
дишсочитесиизпълнението
натиядуми.”

По внушение на Светия
ДухСимеонвлязълвхрама,
когато донесли Иисуса. Той
Го взел на ръце и в проро-
ческо вдъхновение извикал:
“Сега отпускаш Твоя раб,
Владико,спореддумитесис
миром, защото очите ми ви-
дяхаТвоетоспасение,което
сиприготвилпредлицетона
всички народи, - светлина
запросветанаезичницитеи
слава на Твоя народ Израи-
ля!”Йосифисв.Девасечуде-
линатиянеговидуми.Атой,
катогиблагословил,обърнал
се към Мария и казал: “Ето,
Този лежи за падане и ста-
ваненамнозинавИзраиляи
запредметнапротиворечия,

инасамататебемечщепро-
нижедушата,задасеоткри-
ятмислитенамногосърца.”

Тия думи, тогава не на-
пълно ясни за ония, които
гичули,саниобясненичрез
земния живот на Спасите-
ля.Тойдалнанародитенов
закон-законаналюбовтаи
благодатта,ноСамиятТойи
Неговото учение станали за
мнозинапредметнаспорове
и противоречия. А пресвета
Богородицаповременастра-
даниятаикръстнатасмъртна
своя Син преживяла такава
скръб, че действително меч
пронизалдушатай.

Освен св. Симеон, още
и пророчица Анна познала
в Младенеца Иисус обеща-
ния Месия - Христос. Анна,
дъщеря Фануилова, овдовя-
ламлада,нонесеомъжила
вторипът,асепосветилана
служение на Бога, намира-
ла се постоянно в храма и
очаквала с твърда вяра ид-

ването на Спасителя. Като
видялаИисуса,тязапочнала
даславиБогаидаговориза

Младенеца на всички, които
очаквали избавление чрез
Месия-Христос.
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00.15„НашиятследобедсБСТВ“

/п/

01.15„ляваполитика“

02.10„СтудиоИкономика“/п/

03.10„Шевица“

04.10„Думатаеваша“/п/

05.10„Хубаваси,татковино“

05.40„НашиятследобедсБСТВ“

/п/

06.50Музикаленантракт

07.20„Актуалноотденя“/п/

07.55„Дискусионенклуб“/п/

08.50Парламентарностудио

11.00 Парламентарно заседание

на Народното събрание -

прякопредаване

14.00„НашиятследобедсБСТВ“

15.30Новини

16.00Документаленфилм

16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15„Актуалноотденя“

20.00„СтудиоИкономика“

21.00„ляваполитика“/п/

22.15 Новини - централна еми-

сия/п/

22.40„Актуалноотденя“/п/

23.20„СтудиоИкономика“/п/

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк,малкиятрицар”-ани-

мационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 Още от деня - коментарно

предаване
18.45 СпортТОТО
19.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 “Вина” - тв филм /5 епизод/

(12)
22.00 “Колекция“Кадифе”-твфилм

/20,последенепизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка2”-твфилм

/10,последенепизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.20 Джинс/п/
03.50 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм/п/
04.15 ОлтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.2

21.00Премиера:“Мрежаотлъжи”
-сериал,с.1еп.4

22.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.19

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Татенца” - сериал, еп.19,
20

01.30“Катонакино”-предаване
закино

01.40 “Опасни улици” - сериал,
с.15

02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45“Научимедаживея”-сери-

ал,еп.4

21.45“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.16

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45“Научимедаживея”-сери-

ал,еп.4

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Използвайте силата на 
разума си и търсете про-
ява на чистите си мисли, 
без да се обвързвате.

Възможни са преговори, 
подписване на договори и 
делови контакти, ако сте 
активни и позитивни.

За предпочитане е да из-
бягвате многолюдните 
места и да запълвате вре-
мето си с полезни дела.

Денят ще е много добър за 
реализация на подготвяни 
проекти и дейности, свър-
зани с бизнес.

Денят е подходящ за нача-
ло на нова дейност, за биз-
нес. Научната работа ще 
ви удовлетвори.

Очаква ви положителна 
развръзка на въпрос, на 
който възлагате големи 
надежди за бъдещето. 

Обмисляйте бизнес иде-
ите на съдружниците и 
партньорите си и потър-
сете бързи решения. 

Преодолявайки трудности 
от различно естество, ще 
се покажете отговорни, 
каквито сте.

Ентусиазирани сте да 
свършите повече работа 
и ще срещнете подкрепа. 
Бъдете отговорни.

Новостите в работата 
ще ви направят по-актив-
ни и ще отговорите на оч-
акванията към вас.

Възможно е да ви измъч-
ват притеснения в слу-
жебен и личен план, но ги 
запазете за себе си.

Каквито и да са проблеми-
те, приемете ги и анализи-
райте последствията, без 
да се гневите.

православенкаленДар

Църкватапочитана2февруарисретениеГосподне
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водоравно:
Георги Калоянчев. Организъм. Теле. Ар-

дан /Фани/. ложи. Ир. Генералисимуси. Сини
вир. цин. Печ. Заб. лаос. "Как". Тема. Оди.
"Нулата".Олт.лоп.Ела.Граово.Аортит.ГДР.
Вакси.Кули.Дио/Рони/."ПКБ".Нен.Естуари.
Бобини.Автор.Активисти.Вилмотс/Марк/.Фа-
лит.ОН.Махала."Ка"."Ааво".Уролог.Стоянка
Мутафова.

отвЕСно:
Георги Георгиев. Акт. Орден. Младост.

лао.Организатор.Тови /Доналд/.Ганева /Ро-
сица/.Пуритан.Син.Риболовка."АК".Килар/
Войчех/. До. Абрамова /Зоя/. Мазол. липак.
Иконом.лъжица.Оса."ТТ".Комисионери.Би-
смут.Инсулт.лов. Ара. Антим.лак. Бирхоф /
Оливер/. черупка. Тунис. Ало. Тел. СЕАТО.
лентулов/Аристарх/.Величка.чинии.Ага.
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накратко

Гледайте

Футбол 
По Макс сПорт 4 
22.00 Реал М - Валенсия 

По Макс сПорт 3
Купа на Италия
22.30 Ювентус - лацио 

басКетбол
еВРолИга
По Макс сПорт 1
21.30 барселона - байерн М

По Макс сПорт 2
21.30 Валенсия - Макаби тел авив 

снуКъР
По ЕвросПорт 1
16.00 и 21.00 германия 
Мастърс, I кръг

По ЕвросПорт 2
11.00 и 16.00 германия 
Мастърс, I кръг

Пореден силен входящ трансфер 
реализира Лудогорец. единадесеткрат-
ните шампиони финализираха прего-
ворите по сделката с гръцкия гранд 
Олимпиакос за десния защитник Гон-
сало авила Гордон, по-известен като 
Пипа. испанецът е бивш играч на ан-
глийския Хъдърсфийлд и еспаньол и се 
присъедини към приключващия лагер 
на шампионите в турския курорт Белек, 
след като мина успешно медицинските 
изследвания и фитнес тестовете. той бе 
представен като нов играч на Лудого-
рец от спортния директор Георги кара-
манджуков.

“Пожелавам на Пипа много страхот-
ни моменти в Лудогорец. вярвам, че ще 
изиграе силни мачове и ще изпита удо-
волствието от големите победи”, заяви 
караманджуков.

“идвам в много сериозен клуб. Знам 

какво означава Лудогорец. искам да 
играя и да се развивам. Затова избрах 
този отбор. През 2019 г. бях в еспаньол, 
когато играхме срещу Лудогорец. По-
знавам добре Франко русо, с когото сме 
играли в испания”, заяви 25-годишният 
Пипа, който избра да играе с №2.

През последния сезон той има 11 
мача за Олимпиакос, а преди това в ан-
глийския Хъдърсфийлд в чемпиъншип 
изиграва 48 мача и отбелязва 2 гола.

той е третият нов футболист в Лудо-
горец от началото на зимната подготов-
ка. Преди него в тима бяха привлечени 
португалският защитник Диниш алмей-
да от антверпен (Бел) и аржентинският 
халф Франко русо от Майорка (исп).

Гръцки медии съобщиха, че Лудо-
горец ще плати 600 000 евро за новия 
си десен бек Пипа, който подписа за 3 
години и половина с клуба. 

караманджуков пък се забърка в 
скандал с рефера на последната контро-
ла в Белек на “орлите” с Шахтьор До-
нецк, завършила 2:2. украинският гранд 
изравни в добавеното време от дузпа за 
игра с ръка на Якуб Пьотровски, която 
само реферът видя. Повторенията по-
казаха, че топката удря полския халф 
в крака и въпреки протестите на раз-
градчани турчинът остана непреклонен. 
Българският първенец поведе с голове 
на игор тиаго (27) и Густаво Нонато 
(29) след асистенции на капитана антон 
Недялков. Ласина траоре (72) и артьом 
Бондаренко (90+4-дузпа) се разписаха 
за съперника.

След мача Манджуков нападна ар-
битъра, който не му остана длъжен. 
След като двамата бяха разтървани, се 
наложи турчинът да бъде екскортиран 
от полицаи, за да напусне комплекса.

Зимният трансфе-
рен пазар в Западна 
европа бе затворен в 
полунощ на 31 януа-
ри. С привличането на 
енцо Фернандес челси 
счупи трансферния ре-
корд в англия, като ще 
плати на Бенфика 121 
млн. евро (106,8 млн. 
паунда) за правата на 
световния шампион с 
аржентина, който под-
писа договор до 2031 г. 
с лондончани.

Специализираният 
сайт transfermarkt.com 
припомня, че сумата 
за Фернандес, който на 

Мондиала в катар взе 
приза за “Най-добър 
млад играч”, е с около 4 
млн. евро повече от па-
рите, които плати Ман-
честър Сити на астън 
вила за крилото Джак 
Грийлиш през лятото 
на 2021 г. трансферът е 
рекорден и за Португа-
лия, и за Бенфика, кой-
то ще получи парите на 
няколко вноски, а 25% 
ще плати на аржентин-
ския ривър Плейт, чий-
то юноша е Фернандес.

челси обаче закъс-
ня с изпращането на 
документите за Хаким 

Зиеш и трансферът на 
мароканеца в ПСЖ 
пропадна, въпреки че 
той пристигна в Париж, 
за да подпише.

арсенал официал-
но обяви трансфера на 
бразилеца Жоржиньо 
от челси срещу 12 млн. 
паунда. 

Манчестър Юнай-
тед привлече от Байерн 
Мюнхен австрийския 
национал Марсел За-
битцер под наем до края 
на сезона, но без опция 
за откупуване. той ще 
замести контузения 
кристиан ериксен.

каули оливейра ще донесе 
2,5 млн. евро в разград 

българия участва повече от 
скромно в последния ден на зимния 
трансферен прозорец. лудогорец 
продаде за рекордните 5 млн. лв. 
бразилеца Каули оливейра на бра-
зилския баия. ботев Пд продаде 
на турския шампион трабзонспор 
котдивоареца с френски паспорт 
антоан бароан. Черно море върна в 
Мартиника топнападателя си Ма-
тиас Курьор, но взе разтрогналия 
с асколи атанас Илиев, който до 
последно се опита да си намери нов 
отбор в Италия. В Италия елитни-
ят Монца отказа да прати под наем 
Валентин антов във втородивизи-
онния Венеция, където играе Петко 
Христов. В германия халфът с бъл-
гарски корени лукас Петков преми-
на под наем от аугсбург в гройтер 
Фюрт и ще играе под наем там до 
края на сезона. 

александър везенков направи по-
редния си силен мач и завърши с да-
бъл-дабъл, а Олимпиакос победи Фе-
нербахче с 93:73 насред истанбул в 
мач от 22-рия кръг на евролигата.

Гръцкият гранд постигна четвърти 
пореден и общо 15-и успех, запазвай-
ки лидерската си позиция в надпре-
варата. Фенербахче допусна второ 
поредно и общо девето поражение, 
оставайки на пето място в подрежда-
нето преди изиграването на всички 
мачове от кръга.

Спортист №1 на България за 2022 
г. отново бе титуляр за гърците и за-
върши с дабъл-дабъл - 12 т., 12 бор-
би, 2 асистенции и 1 отнета топка за 
36 минути на терена.

Олимпиакос стартира много сил-
но и поведе с 24:10 след първите 10 
минути. във втората четвърт дръпна 
с 51:30, а след третата поведе със 
77:51. в последната част домакините 
направиха серия от 15:2 и намалиха 
изоставането си до 66:79. 

За гръцкия тим костас Папанико-
лау бе най-резултатен с 21 т. и 3 бор-
би, а айзея кенън добави 20 т. и 5 
борби.

Най-резултатен в мача бе сръб-
ският национал Марко Гудурич с 24 
т., 4 борби и 4 асистенции за Фенер-
бахче. в следващия кръг утре вечер 
Олимпиакос приема в атина насто-
ящия шампион в евролигата анадо-
лу ефес.

Лудогорец - Шахтьор Д (Укр) 
2:2 1:0 тиаго (27) 2:0 Нонато (29) 2:1 
траоре (72) 2:2 Бондаренко (90+4-д); 
ЦСКА 1948 - Шкендия (СМак) 2:0 1:0 
Бастунов (3) 2:0 Марин (82); Славия - 
Оренбург (Рус) 2:1 0:1 титков (15-д) 
1:1 тасев (19) 2:1 Добрев (23); Монта-
на - Локомотив (Ташкент, Узб) 1:1; 
Берое-2 - Лудогорец-2 0:3; Добруджа - 
Глория (Бузъу, Рум) 0:3; Черно море - 
Созопол 1:0 Стефанов (16); Пирин Бл 
- Вихрен 0:2;   Етър - Литекс 1:0 тошев 
(47); Септември - Нефтчи (Фергана, 
Узб) 1:3; снощи: черно море - Дунав; 
Беласица (Струмица, СМак) - Беласица 
Пч; Гигант Съединение - ЦСка-2.

Лудогорец 
взе Пипа 
от Олимпиакос
Турскиреферпоряза„орлите”
скъснаизмисленадузпа,
шефотРазградмуналетя

Снимкаludogorets.com

спортният директор на лудогорец георги 
Караманджуков представи в белек третия нов  
играч на “орлите” - гонсало авила гордон - Пипа

резултати

енцо Фернандес с приза за “най-добър 
млад играч” на Монидала в Катар
е и най-скъпият трансфер за 
англия и Португалия през зимата

Трансферът на Фернандес 
е най-скъпият през зимата

Снимкаeuroleaguebasketball.net

Везенков се бори с двама от Фенербахче в мача в Истанбул

Везенков пак блести в Евролигата


